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شماره 864 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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با سلام خد مت امام عصر)عج(

شركت عمران شهر جديد گلبهار وابسته به وزارت راه وشهرسازی در نظر دارد تعداد 
6 دســتگاه از وســائط نقلیه دولتی ذيل الذكر و قابل تبديل به پلاک شخصی خود را 
از طريق ســامانه تداركات الکترونیکی دولت )ستاد(برگزار نمايد. لذا از كلیه اشخاص 
حقیقی و حقوقی واجد الشرايط دعوت می گردد جهت دريافت اسناد و فرمهای مربوطه 
از تاريخ انتشــار آگهی به درگاه ســامانه تداركات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس 
www.setadiran.ir. مراجعه نمايند. لازم بذكر اســت كلیــه مراحل مزايده از طريق 

سامانه يادشده انجام خواهد شد.%ظ11/11
مدل ساختمشخصات خودرورديف

1391پژو405 تیپ- SLX)دوگانه سوز(1
1390سمندLX -EF7)دوگانه سوز(2
1390سمندLX-EF7)دوگانه سوز(3
1390سمندLX-EF7)دوگانه سوز(4
1390سمندLX-EF7)دوگانه سوز(5
1391پژوپارس )دوگانه سوز(6

-شماره فراخوان سامانه ستاد: 1099001276000001
آخرين مهلت دريافت اسناد مزايده :پايان وقت اداری مورخ 1399/11/23

-آخرين مهلت بارگزاری اســناد مزايده وتحويل پاكت تضمین:ســاعت 9:00 مورخ 
1399/11/25

-جلسه كمیسیون مزايده :ساعت 13:00 مورخ 1399/11/25
-محل تحويل پاكت تضمین وبازديد از خودورها :كیلومتر 35 جاده مشــهد –قوچان –

شهرجديد گلبهار –میدان ابن سینا-شركت عمران شهرجديد گلبهار
-ساير اطلاعات و جزئیات در اسناد مزايده ذكر شده است.

روابط عمومی  شركت عمران شهرجديد گلبهار

شركت عمران شهر جديد گلبهار وابسته به وزارت راه و شهرسازی در نظر دارد مناقصه 
مشــروحه ذيل را از طريق سامانه تداركات الکترونیکی دولت برگزار نمايد، لذا از كلیه 
شــركتهای واجد شرايط دعوت می گردد جهت دريافت اسناد مناقصه از تاريخ انتشار 
آگهی به درگاه سامانه تداركات الکترونیکی دولت به آدرس : www.setadiran.ir مراجعه 
نمايند. ضمنا كلیه مراحل مناقصه از دريافت اسناد ارزيابی و تکمیل و ارائه پیشنهادات و 
بازگشائی پاكتها از طريق سامانه ياد شده انجام خواهد شد.. لازم است مناقصه گران 
در صورت عدم عضويت قبلی، مراحل ثبت نام در سايت مذكور و دريافت گواهی امضاء 

الکترونیکی را جهت شركت در مناقصات محقق نمايند. 

موضوع 

مناقصه

مبلغ برآورد اولیه 

)ريال(

مبلغ تضمین شركت در 

فرآيند ارجاع كار )ريال(

صلاحیت و پايه 

پیمانکاران

شماره فراخوان سامانه 

ستاد

نگهداری 
و احداث 
فضای 
سبز در 

شهر جديد 
گلبهار 

حداقل پايه 5رشته 27/893/373/9881/400/000/000
كشاورزی  و گواهینامه 

صلاحیت ايمنی 
پیمانکاری صادره از 
وزارت تعاون ، كار و 

رفاه اجتماعی

2099001276000029

- آخرين مهلت دريافت اسناد استعلام ارزيابی كیفی و اسناد مناقصه پايان وقت اداری 
مورخ 1399/11/16

- آخرين مهلت تکمیل و ارسال اسناد: پايان وقت اداری مورخ 1399/11/27
-تاريخ بازگشائی پاكتهای الف و ب : ساعت :09:00 مورخ 1399/11/28

-تاريخ بازگشائی پاكتهای پیشنهاد قیمت )ج( : ساعت 13:00 مورخ 1399/11/28

روابط عمومی شركت عمران شهر جديد گلبهار

آگهي مزايده عمومي شماره99/07 آگهی فراخوان مناقصه عمومی همراه با 
ارزيابی کیفی شماره 99/25 )تجديد شده(

گفتگوی »صبح امروز« با کارگردان مشهدی  حاضر در جشنواره فیلم فجر؛

در »گیج گاه« به آرزوی
 سینمايی ام رسیدم
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ایران استقلال سیاسی؛ سیاست مستقل
جواد آرين منش

در چهل ودومین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی قرار داریم در این سالها مسیری بسیار پرفراز 
ونشیب و آکنده از موفقیت ها و دستاورد ها و برخی ناکامیها و عقب ماندگیها را در همه زمینه 
های داخلی و خارجی  طی کرده ایم و  کشور به سوی پیشرفت و توسعه در برخی زمینه ها 
با عزم و ثبات ملی حرکت کرده است والبته اهدافی را هم مورد نظر داشته ایم که تا کنون 

محقق نگردیده است.
ایران سیاست مستقل بر اساس حسن همجواری و برقراری روابط با همه کشورها را اتخاذ 
کرده است و منادی وحدت اسلامی و حامی آرمان فلسطین است و در برابر سیاست های 
خصمانه آمریکا و اسرائیل ایستاده است. شاید مهمترین دستاورد ایران از زمان پیروزی انقلاب 
اسلامی استقلال سیاسی بوده است که از ایران  قدرت منطقه ای بزرگی ساخته و نیز روند 
دموکراسی در  کشور که با برگزاری انتخابات پارلمانی و ریاست جمهوری در طی دهه های 

قبل تثبیت شده است.
و  نقش سیاسی  و  است  برداشته  استقلال سیاسی  در عرصه  را  مهمی  گامهای  کلی  بطور 
دیپلماتیکی شاخصی که ایران از زمان پیروزی انقلاب اسلامی در سطوح منطقه ای و بین 
المللی ایفا کرده است به شکل قابل ملاحظه ای از طریق نقش بارز آن در مشارکت در نشست 
های بین المللی و منطقه ای و نیز حمایت آن از سوریه و عراق در مبارزه باتروریسم تقویت 
شده است. ما پس از پیروزی انقلاب اسلامی در سطح داخلی شاهد موفقیت هایی در زمینه 
های اقتصادی، توسعه ای و نظامی و نیز علمی و پزشکی بوده ایم به شکلی که پژوهشگران 
و دانشمندان ایرانی اختراعات و نوآوری هایی داشته اند از جمله در زمینه انرژی هسته ای 
مسالمت آمیزی که  با تلاش دانشمندان در اختیار گرفت و این با وجود همه توطئه ها ی 

دشمنان انقلاب میسر گردیده است.
ایران به خودکفایی در زمینه های تجهیزات نظامی و دفاعی رسیده است و توان موشکی دارد 
و انواع تسلیحات از جمله تانک، توپ و جنگنده ، پهپاد، ناوشکن و قایق های جنگی را ساخته 
است و نیروهای مسلح ایران جایگاه مهمی از حیث تجهیزات و قدرت را در دنیا دارد. ایران 
پس از پیروزی انقلاب اسلامی در بخش علمی متمرکز شده است و در زمینه های علمی و 

پزشکی دستاوردهای مهمی به دست آورده است.
با وجود فشارهای اقتصادی و سیاسی غرب، در سالهای اخیر ایران در زمینه اقتصادی توانسته 
است با الگوی اقتصاد مقاومتی و تاب آوری مردم موفقیتهای نسبی داشته باشد. لکن آنچه 
در این چهل ویک  سال اتفاق افتاده با آنچه در شعارهای انقلاب و قانون اساسی مورد نظر 
بوده فاصله ای عظیم دارد و جمهوری اسلامی موفق به تحقق آرمانهای بلند خود در زمینه 
رفع تبعیضات ناروا وایجاد امکانات عادلانه برای مردم شده  است › پی ریزی اقتصاد صحیح 
و عادلانه › اما ایجاد رفاه و رفع فقر و رفع محرومیت در زمینه های تغذیه و مسکن و اشتغال 
وفساد و بسیاری از آرمانهای بلندی که در قانون اساسی آمده است نشده ایم ولازمست در 
مسیر طی شده تجدید نظر و نسبت به رفع اشکالات و کاستی ها اقدام کنیم چرا که تداوم 

انقلاب مستلزم تامین مطالبات اساسی مردم است.

خبر

ایران درباره قانون لغو تحریم ها به آژانس 
نامه نوشت

نماینده دائم ایران در آژانس بین المللی انرژی اتمی در گزارشی زمینه ها و دلایل تصویب قانون 
اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها را به اطلاع آژانس و کشورهای عضو رساند.

»کاظم غریب آبادی« سفیر و نماینده دائم جمهوری اسلامی ایران نزد سازمان های بین المللی 
مستقر در وین و همچنین نماینده دائم ایران در آژانس در گزارشی توجیهی زمینه ها و دلایل 
تصویب »قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت از منافع ملت ایران« را به اطلاع 

آژانس بین المللی انرژی اتمی و کشورهای عضو رساند.
این گزارش به عنوان سند آژانس نیز ثبت شد.

در بخشی از این گزارش به خروج یکجانبه و غیرقانونی آمریکا از برجام در 8 می ۲018 و 
اعمال مجدد تحریم های لغو شده تحت برجام، اعمال تحریم های جدید به بهانه های مختلف و 
تغییر عناوین آنها، اعمال فشار بر سایر کشورها و شرکت های خصوصی برای پیروی از سیاست 

شکست خورده به اصطلاح فشار حداکثری اشاره شده است.
عدم اتخاذ اقدامات مناسب از سوی اتحادیه اروپا و سه کشور اروپایی برای تضمین عملی منافع 
ایران تحت برجام و مقابله موثر با تحریم های آمریکا و جبران آنها از نظر اثرات رفع تحریم، 
علیرغم بیش از یک سال صبر راهبردی ایران در عمل به تعهدات خود و تایید پایبندی ایران 
در 15 گزارش پیاپی مدیرکل آژانس از دیگر مواردی است که در این گزارش به آن اشاره 

شده است.
وخیم تر شدن شرايط برجام در اثر عدم اجرای تعهدات طرف های اروپايی

این گزارش همچنین به وخیم تر شدن شرایط برجام در اثر عدم اجرای تعهدات طرف های 
اروپایی از جمله در زمینه های مالی، بانکی، بیمه، تجارت، انرژی، سرمایه گذاری و ... و عدم 

بهره مندی عملی ایران از توافق هسته ای اشاره کرده است. 
در این گزارش به بر هم خوردن توازن بین تعهدات مندرج در برجام و تعادل بین داده ها و 
ستانده ها و فراهم شدن زمینه حقوقی توقف جزیی یا کلی تعهدات ایران تحت بندهای ۲۶ و 

3۶ برجام نیز پرداخته شده است.
اتخاذ سیاستی مرکب از زیاده خواهی، بی اقدامی در برابر تعهدات خود، خرابکاری )هسته ای( و 
ترور )شهید فخری زاده، دانشمند برجسته دفاعی و هسته ای( و یا حمایت از چنین سیاستی از 
طریق سکوت در برابر اقدامات مخرب، علیرغم اقدام ایران در چارچوب برجام و تداوم همکاری 

کامل و شفاف با آژانس نیز از دیگر مواردی است که در این گزارش به آن اشاره شده است.
غریب آبادی همچنین عنوان کرد: در این گزارش همچنین آمده است که تصویب قانون اقدام 
راهبردی، در واقع یک واکنش راهبردی و کالیبره شده نسبت به اقداماتی است که دولت ترامپ 
طی چند سال گذشته و در سایه بی اقدامی برخی طرف های برجامی علیه ملت ایران اتخاذ 
کرد، با این هدف که فرصت دیگری را برای نجات برجام از طریق لغو تحریم ها فراهم کند تا 

تعادل از دست رفته در برجام نیز بازگردد.
 تمامی اقدامات جبرانی ایران، تحت نظارت و راستی آزمایی آژانس بین المللی انرژی اتمی 

انجام می شود
این گزارش همچنین تصریح می کند که تمامی اقدامات جبرانی ایران، تحت نظارت و راستی 
آزمایی آژانس بین المللی انرژی اتمی انجام می شود و در صورت اجرای تعهدات طرف های 

دیگر و رفع کامل تحریم های ضد ایرانی، قابل بازگشت است.

آيا ماجرای درگیری نماينده مجلس از مسیر قانون حل می شود يا تريبون بهارستان؟

دست پیش مجلس
درگیــری  داســتان 
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نماینــده  عنابســتانی 
مجلس یازدهم با مامور 
روزی  چنــد  راهــور 
می شــود که به اشکال 
محافل  نقــل  مختلــف 
مجــازی  و  رســانه ای 
روز  هــر  و  شده اســت 
اظهارنظری جدید و بعضا 
عجیب از ســوی طرفین 
و  شــایعات  خــوراک 
تحلیل های رســانه های بیگانه را نیز فراهم 

می کند. 
اگــر داســتان را از ابتــدای آن دنبال کنیم 
پراســت از ادعاها و تکذیب ها؛ از تکذیب هر 
گونه واکنش فیزیکی توسط آقای نماینده تا 
ترافیک  کنترل  دوربین های  فیلم های  انتشار 
راهور. که البته می شــد ماجرا کمی با درایت 
و شــفافیت همان اول به شکل بهتری رقم 

بخورد.
اما شــاید اولیــن اظهار نظــر عجیب با خبر 
چندیــن کانــال تلگرامی به نقــل از حجت 

الاسلام والمسلمین مقیسه امام جمعه سبزوار 
آغاز شــد که نوشــته بودند، مسئله سیلی به 
ســرباز راهور موضوعی نیســت که عده ای 

بزرگش می کننــد، باید قوه قضائیه ورود کند 
و فیلمبردار را پیدا کنــد، مراقب باید بود که 
دشــمنان این نظام دنبال دامن زدن به این 

اتفاقات پیش پا افتاده است.
پس از انتشار خبر، امین کوشکی مسئول دفتر 
امام جمعه ســبزوار در گفت وگــو با خبرنگار 
فــارس ضمن تکذیب اظهارنظــر امام جمعه 
ســبزوار، گفت: حجت الاســلام والمسلمین 
مقیسه تاکنون با هیچ رســانه ای درباره این 

ماجرا مصاحبه نکرده است.
این کش و قوس های رسانه ای ادامه داشت تا 
بلاخره رئیس هیات نظارت بر رفتار نمایندگان 
مجلس درباره پرونــده برخورد نماینده مردم 
ســبزوار با ســرباز راهور گفت: راهور ناجا در 

دادستانی طرح شکایت کرده است.
 سیدامیرحســین قاضی زاده هاشمی درباره 
نتیجه بررســی ایــن پرونده توضیــح داد: با 
فرمانــده نیــروی انتظامی پیرامــون اتفاقی 
که بین آقای علی اصغر عنابســتانی و سرباز 
راهور افتاده صحبت کردم و ســردار حسین 
اشتری گفت نیروی انتظامی گزارش را تهیه 
و برای دادستانی ارســال کرده است. راهور 

ناجا مســتقیم به مجلس شکایت نکرده و در 
دادســتانی طرح شــکایت کرده اند. امیدوارم 
نظریه دادرســی و گزارش ناجا برای بررسی 

در مجلس ســریع تر به هیات نظارت بر رفتار 
نمایندگان ارسال شود.

صحبت هــای آقای نائب رئیــس نوید این را 
مــی داد تا این موضوع به صــورت قانونی و 
شفاف از مجاری قانونی خودش پیگیری شود 
و به سرعت به اطلاع افکار عمومی که حالا 
منتظــر عکس العمل دســتگاه نظارتی بودند 
برسد تا اینکه روز گذشته این موضوع دوباره 

به تریبون های مجلس کشیده شد.
فضای رسانه ای تبديل شده است به 

عده ای شعبان بی مخ
ماجرا از آنجا شــروع شــد که بهروز محبی 
نجم آبادی، نماینده مردم ســبزوار در مجلس 
در پاســخ به ســوال خبرنگاران در رابطه به 
طرح شــفافیت آرای نمایندگان در اظهارنظر 

تعجب برانگیز برخی از رســانه ها شعبان بی 
مخ خطاب کرد.

او در پاسخ به اینکه فکر می کنید جو مجلس 

نســبت به این طرح چگونه باشد، گفت: افراد 
در عمل خــلاف آنچه را که بیــان می کنند 
انجام می دهنــد اما باید این طرح به تصویب 
برسد و دوستان رأی بدهند. من خودم موافق 
این طرح هســتم. عده ای در کشــور هزینه 
درست کاری را بالا بردند و هرچه شفاف باشی 
علیه تو گارد می گیرند، فضای رسانه ای تبدیل 
شده است به عده ای شعبان بی مخ که از کاه 

کوه می سازند.
محبی در پاســخ به اینکه منظورتان چیست، 
پاسخ داد »آدم هایی هستند که دروغ پردازی و 
حادثه ها را بزرگ مایی می کنند، مانند خطای 
عنابســتانی کــه در آن بزرگ نمایی صورت 
گرفت.این نماینده در پاســخ بــه اینکه فکر 
نمی کنید ایــن توهین به فضای رســانه ای 
کشور اســت، تنها گفت: »منظورم با عده ای 
اســت که در ماجرای نجفی واقعیت را وارونه 
نشــان دادند ولــی در ماجرای عنابســتانی 

بزرگ نمایی کردند.«
هشدار نماينده مجلس به نیروی انتظامی

اما داســتان به همینجا ختم نشد و حسینعلی 
حاجی دلیگانی در جلســه علنی روزگذشــته 
)یکشنبه( مجلس شــورای اسلامی در نطق 
میان دســتور خود ضمن تحسین عذرخواهی 
نماینده ای که با مامــور راهور پلیس درگیر 
شــده بود از نیروی انتظامی خواســت که به 
خاطر ادبیــات مامورش از مــردم و مجلس 

عذرخواهی کنــد. نماینده مردم میمه، برخوار 
و شاهین شهر در مجلس با اشاره به ماجرای 
نماینده ســبزوار و درگیری او با مامور راهور 
پلیس در خیابــان دروازه دولت تهران گفت: 
این تجربه به ما نشان داد که چگونه شفافیت 
راه را بر سیلی های متعدد مدیران، کارمندان 
و ماموران به اقشــار مختلف مردم می بندد. 
ضمن تحســین نماینده ای که یک سیلی به 
نفس اماره خودش و یکی ســیلی به دشمنان 
نظام و مجلس زد به نیروی انتظامی هشــدار 
می دهم که از عذرخواهی این نماینده عبرت 
بگیــرد و اجازه ندهد که مامورانش در هنگام 
اعمال قانون از چهارچوب قانون تجاوز کنند. 
او با بیان اینکه نظام اســلامی مردم و قانون 
برایش فرقــی نمی کند از نیــروی انتظامی 
پلیس خواست تا نسبت به ادبیات مامور راهور 

از مجلس عذرخواهی کند.
این اظهار نظرها مــوج جدیدی از واکنش ها 
را در فضای مجازی براه انداخت و متاســفانه 
خوراک خوبی هم به رسانه بیگانه داد تا بیشتر 
بر طبل عناد خود با جمهوری اسلامی بکوبند. 
کاش نماینــدگان بخصوص ناظرین آن ها در 
خــلال قانون گــذاری فرصتی بــرای تغییر 
نگرش در رفتار رســانه ای خود نیز بگذارند. 
افــکار عمومی این روزها بیشــتر از هر نطق 
آتشینی تشــنه عقلانیت، آرامش و شفافیت 

است. 

دیدگاه

محبی: عده ای در کشور هزینه درست کاری را بالا بردند و هرچه شفاف باشی علیه تو گارد می گیرند، فضای 

رسانه ای تبدیل شده است به عده ای شعبان بی مخ که از کاه کوه می سازند

,,

حاجی دیلگانی: ضمن تحسین نماینده ای که یک سیلی به نفس اماره خودش و یکی سیلی به دشمنان نظام 

و مجلس زد به نیروی انتظامی هشدار می دهم که از عذرخواهی این نماینده عبرت بگیرد و اجازه ندهد که 

مامورانش در هنگام اعمال قانون از چهارچوب قانون تجاوز کنند

,,

گزارش یک اندیشکده آمریکایی از چالش های پیش روی بازگشت به برجام؛
چه کسی گام اول را برمی دارد

گزارشی از دیدار هیئت طالبان با وزیر امور خارجه کشورمان و پاسخ به یک شائبه؛

اصطلاح »دولت فراگیر اسلامی« به هیچ وجه در سخنان ظریف نبوده است

ســوتیتر: آنتونی بلینکن وزیرامورخارجه آمریکا بدون اینکه 
دلیل و توجیه خاصی ارائه دهد، اظهار داشــت: وقتی ایرانی 
ها اجــرای کامل توافق را از ســر بگیرنــد، آمریکا هم به 
تعهداتش باز خواهد گشــت. به عبارت دیگر، وی مسئولیتِ 
گام اول را بــه عهده تهران گذاشــت. اما در مقابل ایران با 
استدلال توضیح می دهد، این آمریکا بود که توافق را نقض 
و آن را ترک کرده اســت، بنابراین منطق حکم می کند که 

ابتدا ایالات متحده )به تعهداتش( بازگردد
یک اندیشــکده آمریکایی در مقاله ای با اشــاره به چالش 
هــای پیش رو برای بازگشــت آمریکا به برجــام و احیای 
توافق تاکید کرد که اگرچه هم تهران و هم واشــنگتن اراده 
سیاسی برای این کار را دارند اما زمان آنها برای حل وفصل 

اختلافات شان بسیار کوتاه است.
ایســنا نوشت: »موسسه کشــورداری مسئولانه کویینسی« 
)Quincy Institute for Responsible Statecraft( که 
یک اندیشکده مستقر در واشنگتن است در مقاله ای به قلم 
تریتا پارسی رئیس پیشین شــورای ملی ایرانیان آمریکا به 
بررسی چالش های پیش روی جو بایدن رئیس جمهورجدید 
آمریــکا برای عمل به وعــده انتخاباتــی اش درخصوص 

بازگشت به برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( پرداخت.
در این مقاله آمده اســت:  تنها کمی بیشــتر از یک هفته از 
آغاز ریاســت جمهوری بایدن می گذرد اما وعده او مبنی بر 
بازگشــت به توافق هسته ای ۲015 با ایران در حال حاضر 
با مانع روبرو است. در حالی که هر دو کشور ایران و ایالات 
متحده بازگشت به توافق و احیای برجام را ترجیح می دهند 
امــا هر دو طــرف هم اصرار دارند که دیگــری گام اول را 

بردارد.
همانطــور که اظهــارات مقامات هر دو طرف نشــان می 
دهد، موضوع » چه کســی اول گام را برمی دارد« در تمام 
دیپلماسی مرتبط با برنامه هسته ای ایران رواج داشته است. 

با این حال دلایل خوبی برای حفظ آرامش وجود دارد.
این اندیشــکده در ادامه آورده  است: واشنگتن و تهران هر 
دو ســازوکاری را برای احیای برجام پذیرفته اند: پیروی )از 
تعهدات( در برابر پیروی. آن طور که به نظر می رســد، این 
مسیر ساده و سر راست است. هر دو طرف به سادگی عمل 
کردن به تمامی تعهداتشــان را بدون هیچ پیش شرطی می 
پذیرند.  هنگامی که هر دو با توافق مطابقت داشــته باشند، 
مذاکــرات درباره اختلاف نظرها و تغییــرات می تواند آغاز 

شود.
اما اگرچه این فرمول ســاده اســت، این مسئله را که »چه 

کسی گام اول را برمی دارد«، حل وفصل نمی کند.
آنتونی بلینکن وزیرامورخارجه آمریــکا بدون اینکه دلیل و 
توجیه خاصی ارائه دهد، اظهار داشت: وقتی ایرانی ها اجرای 
کامل توافق را از ســر بگیرند، آمریــکا هم به تعهداتش باز 
خواهد گشــت. به عبارت دیگر، وی مسئولیتِ گام اول را به 
عهده تهران گذاشت. اما در مقابل ایران با استدلال توضیح 
مــی دهد، این آمریکا بود کــه توافق را نقض و آن را ترک 
کرده اســت، بنابراین منطق حکم می کند که ابتدا ایالات 

متحده )به تعهداتش( بازگردد.
به نظر می رسد دیپلماسی حتی در مرحله پیش از شروع هم 

به مانع برخورد کرده است.
این اندیشــکده آمریکایــی همچنین آورده اســت: اما این 
موضوع »گام اول« احتمالا بیشتر حالت ژست سیاسی دارد 
تا اینکه اصل باشــد. تیم بایدن هنوز کاملا مستقر نشده، اما 
موضع متاخر بودن در بازگشــت بــه توافق،  به عنوان یک 
موقعیت سخت مذاکره ای ممکن است باعث شود که او از 

نظر مخاطبان داخلی قدرتمند به نظر برسد.

جای تعجب نیست که هیچ یک از طرفین نمی خواهند  خود 
را مشتاق بازگشت نشان دهند. همچنین پافشاری تهران بر 
موضع اش، نشان می دهد که موضع جمهوری اسلامی به 
دلیل خیانت ترامپ به توافق، نرم یا مبتنی بر اعتماد نیست.
با این حال، هنوز جای خــوش بینی وجود دارد، چرا که در 
مذاکرات مرتبط با برجام نیز درام »چه کســی اولین کار را 

انجام دهد«، به شکل فراوان وجود داشت.
هر چند، به لطف دو عامل این درام خنثی می شــد. هر دو 
طرف از اراده سیاســی کافی برخوردار بودند و هر دو زمان 
کافی برای رسیدن به راه حل های خلاقانه برای مشکلات 

داشتند.
به نظر می رســد این بار نیز اراده سیاسی نیز وجود دارد اما 
از طرف دیگر، زمان کوتاه است. هر دو کشور اراده سیاسی 
را دارند زیرا پیوســتن مجدد به این توافق کاملًا در راستای 

منافع ملی مربوطه شان است.
در نهایت، به یک دلیل ســاده فضــای خوش بینی بیش از 
بدبینی است؛ خطر از دست رفتن آخرین فرصت برای احیای 
توافقی که کاملًا منافــع و امنیت هر دو طرف را پیش می 

برد، برای هر دوی آنها بسیار زیاد است.

هیئت طالبان به ریاست ملا برادر که در تهران به سر می برد 
صبح امروز با وزیر امور خارجه کشورمان دیدار و گفتگو کرد.
ظریف در این دیدار  ضمن ابراز خشــنودی از ایده تشــکیل 
حکومتی همه شمول با حضور همه اقوام و گروهای سیاسی 
در افغانستان اظهار داشــت: تصمیمات سیاسی نمی تواند در 
خلا اتفاق بیافتد و تشکیل حکومت همه شمول باید در یک 
فرایند مشــارکتی و با در نظر داشت ســاختارها و نهادها و 

قوانین بنیادی مانند قانون اساسی شکل گیرد.
اعلام آمادگی جمهوری اســلامی ایران برای تسهیل گفتگو 
بین طالبــان و دولت و دیگر گروههای افعانســتانی بخش 
دیگری از صحبتهای وزیر امور خارجه کشــورمان با طالبان 

بود و در این ارتباط ظریف تاکید کرد : مردم خوب افعانستان 
مظلوم واقع شــده اند جنگ و اشــغال افعانســتان لطمات 
سنگینی به مردم افعانســتان وارد ساخته است، امیدوارم که 
تمام تلاش شــما آن باشد که آلام و مشکلات مردم  هرچه 
زودتر به پایان رســد و با برقراری صلح در افغانستان هرچه 

زودتر بهانه اشغالگران از دستشان خارج شود.
در ابتدای این دیدار ریاســت هیات طالبان گزارشی از روند 
صلــح و گفتگوهای بین الافغانی ارائه کرد و تاکید داشــت 
که روابط ایران و افغانســتان همواره روابطی بر بنیاد دوستی 
و حسن همســایگی بوده و امیدوار هســتند که با برقراری 
صلح و آرامش در افغانســتان روابط دو کشور بیش از پیش 

گسترش یابد .
ملابرادر در این ملاقات  با اشــاره به نقش مخرب داعش در 
افعانســتان و منطقه از روند گفتگوهای بین الافغانی اظهار 
خشنودی کرده، تشــکیل دولتی همه شمول با حضور همه 
اقوام و گروههای سیاســی را امری ضروری برای برقراری 

صلح کامل در افغانستان دانست.
واکنش خطیب زاده به خبر یک خبرگزاری در خصوص دیدار 

هیات طالبان با وزیر امور خارجه 
سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه، خبر منتشر 
شده از ســوی خبرگزاری تســنیم در خصوص دیدار هیات 
طالبان بــا وزیر امور خارجه کشــورمان را مخدوش و حتی 

اشتباه و گمراه کننده دانست.
خطیب زاده تصریح کرد: اصطلاح »دولت فراگیر اسلامی« به 
هیچ وجه در ســخنان دکتر ظریف نبوده و متاسفانه خبر این 

رسانه در این خصوص فاقد سندیت است.
ســخنگوی وزارت امور خارجه در ادامه افزود: اخبار صحیح 
در خصــوص وزارت امور خارجه صرفا از مجاری مورد تایید 
این وزارتخانه منتشــر می شود و انتشار هرگونه مطلب خارج 

از مجاری گفته شده فاقد اعتبار می باشد.
خاطر نشان می ســازد در خصوص این ملاقات پیش از این 
از طریق وزارت امور خارجه اطلاع رســانی لازم انجام شده 

است.
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افتتاح ۴۵ پروژه کشاورزی طی دهه فجر در 
خراسان شمالی
کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
خراســان شــمالی از افتتاح ۴5 
پروژه کشــاورزی در این استان 

طی دهه فجر خبر داد.
بــه گــزارش روزنامــه »صبح 
امروز« و به نقل از ایسنا، عبدالله 
یوســفی در جمــع خبرنگاران 
در 1۲ بهمــن ماه در محل این 
سازمان گفت: این تعداد از پروژه 
بــا اعتبار 135 میلیــارد و 130 
برداری  بهــره  به  ریال  میلیون 

می رسد.
وی افزود: از میزان اعتبار هزینه شــده 8۶ میلیارد و 1۶۲ میلیون تومان از اعتبارات دولتی و 

۴۹ میلیارد تومان از اعتبارات بخش خصوصی است.
یوســفی ادامه داد: این طرح ها برای یک هزار و 38 نفر اشتغال ایجاد کرده است و پنج هزار 

و 5۲3 خانوار از آن ها منتفع می شوند.
وی اظهارکرد: علاوه بر آن در دهه فجر امسال پنج پروژه کشاورزی نیز کلنگ زنی می شود 

که برای اجرای این روژه ۷۹ میلیارد و 500 میلیون تومان اعتبار پیش بینی شده است.
به گفته این مقام مســئول پنج پروژه مذکور برای ۲50 نفر اشتغال ایجاد خواهد کرد و بیش 

از 1000 خانوار بهره مند می شوند.
وی بیان کرد: اجرای پروژه آبیاری نوین در ســطح سه هزار هکتار یکی از پروژه هایی است 

که کلنگ زنی خواهد شد.

اینترنت زیرساخت ۲۵ درصد ارزان شد
رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویی اعلام کــرد پهنای باند اینترنت 

زیرساخت، ۲5 درصد ارزان شد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
ایسنا، محمدجواد آذری جهرمی،  از  نقل 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، چندی 
پیش در گفت وگوی اینستاگرامی خود با 
کاربران دربــاره قیمت اینترنت گفته بود 
که اینترنت نه تنها گران نشده و نخواهد 

شد که در صورت رشد ترافیک، سال آینده قیمت اینترنت ارزان می شود.
از ســویی به تازگی خبری  مبنی  بر احضار وزیر ارتباطات به دادســرای فرهنگ و رســانه در 
رســانه ها منتشــر شــد که حکایت از اعلام جرایمی توسط دادستان کل کشــور علیه وزیر 
ارتباطات داشــت. در متن این خبر آمده بود که محمدجواد آذری جهرمی به دلیل استنکاف 
از اجرای اوامر قضایی در مورد فیلتر کردن اینســتاگرام علی رغم حکم صادره، اســتنکاف از 
اجرای دســتورات مقام های دولتی که اشــاره به ابلاغ رییس مرکــز ملی فضای مجازی به 
وزارت ارتباطات برای کاهش پهنای باند بین الملل و محدودســازی پیام رسان های خارجی 

دارد، احضار شده است.
البته پس از آن حسن روحانی، رئیس جمهوری با اشاره به احضار اخیر آذری جهرمی گفت: از 
وزیر ارتباطات تشکر می کنم. پهنای باند کاری عظیم و به معنی مبارزه با فساد است و کسی 
نمی تواند با مبارزه با فســاد مخالف باشد. اگر می خواهید کسی را برای مبارزه با فساد احضار 

کنید، باید من را احضار کنید، نه وزیر من را.
از ســوی دیگر، حسین فلاح جوشقانی، رئیس ســازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 
امروز در توئیتر نوشت: با پیشنهاد وزارت ارتباطات و تصویب کمیسیون تنظیم مقررات پهنای 

باند اینترنت زیرساخت، ۲5 درصد ارزان شد.
البته این کاهش قیمت درحالی است که شرکت ارتباطات زیرساخت پهنای باند را به اپراتورها 
و شــرکت های ارائه دهنده خدمات اینترنتی می فروشــد. باید دید کاهش قیمت پهنای باند 

اینترنت زیرساخت، چه تاثیری بر قیمت نهایی برای کاربران خواهد داشت.
همچنین حمید فتاحی، مدیر عامل شــرکت ارتباطات زیرساخت درباره پیشرفت شبکه ملی 
اطلاعات در توییتر نوشــت: پیشرفت زیرساخت  ارتباطی شــبکه ملی اطلاعات بیش از 80 
درصداست. آنچه در برخی برداشت های مغرضانه از ارزیابی های منصفانه مرکز ملی، پیشرفت 

۲5 درصدی گزارش شده، اجزایی از زیرساخت اطلاعاتی است. 

تعیین تکلیف گوشت های مانده در گمرک
طبق اعلام معاون فنی گمرک، بعد 
از سال ها اما و اگر در رابطه با تعیین 
تکلیــف 3۲0 تن گوشــت مانده در 
پیگیری های صورت  گمرک، طــی 
گرفته تــا کنون ۴0 تــن از آن به 
تحویل شده  تملیکی  اموال  سازمان 
تا در نهایت به صــورت پودر برای 
مصرف غیرانسانی مورد استفاده قرار 

گیرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و 
به نقل از ایسنا، مهرداد جمال ارونقی 

در مورد ماجرای اخیر 3۲0 تن گوشــتی که از هفت ســال پیش به گمرک آمده ولی تعیین 
تکلیف آن تا کنون طول کشیده است، توضیحاتی ارائه کرد.

طبق توضیح این مقام مســئول در گمرک ایران، در اســفند 13۹۲ بوده که 3۲0 تن گوشت 
قرمز از کشــور مغولستان وارد منطقه ویژه سرخس می شود، ولی با توجه به دلایلی از جمله 
مشــکل بانکی، در زمان مقرر ترخیص نشــده است. بر این اساس در مرداد ماه سال بعد این 
محموله از ســوی گمرک متروکه اعلام و اظهارنامه آن برای تعیین تکلیف به سازمان اموال 
تملیکی ســپرده می شود، این در حالی است که طبق قوانین گمرکی در صورتی که کالا سه 

ماه بعد از اظهار به گمرک ترخیص نشود گمرک می تواند آن را متروکه اعلام کند.
وی گفت: در ادامه صاحب کالا درخواست اعاده اظهارنامه متروکه را با توجه پیگیری ها برای 
رفع موانع ارائه می کند که به دنبال مکاتبه گمرک، ســازمان اموال تملیکی آن را به گمرک 
عــودت می دهــد. اما بار دیگر مالک امکان ترخیص پیدا نمی کنــد که عمدتا به عدم تائید 
ســازمان دامپزشکی بر می گردد، چراکه طبق اعلام این سازمان حداقل عمر ماندگاری قابل 
قبول محموله در هنگام ترخیص و ورود به کشور شش ماه است که تاریخ مصرف بخشی از 

محموله در گذر زمان، گذشته و بخشی هم در حال انقضا بوده است.
معاون فنی گمرک افزود: براین اســاس باید محموله توســط مالک مرجوع می شد ولی در 
مهلت مقرر نســبت به این موضوع اقدام نکرده و در نهایت گمرک دوباره اظهارنامه متروکه 
محموله 3۲0 تنی گوشــت را به سازمان اموال تملیکی ارسال می کند تا کالا را جهت تعیین 

تکلیف تحویل بگیرد.
وی با بیان اینکه از ســال 13۹3 تا مدتی پیش ســازمان اموال تملیکی از تحویل محموله 
گوشــت به دلایل ارائه شــده از سوی آن ســازمان، از گمرک خودداری کرده است، افزود: 
ســرانجام پس از گذشت چند ســال و با توجه به پیگیری دســتگاه قضایی و صدور دستور 
قضایی، با نظارت ســازمان دامپزشــکی، کالا جهت مصرف ثانویه از چند روز پیش توســط 

سازمان اموال تملیکی در حال تحویل گرفتن از گمرک است.
به گفته معاون فنی گمرک ایران، تا کنون حدود ۴0 تن از محموله 3۲0 تنی گوشت از سوی 

سازمان اموال تملیکی دریافت شده است.

خبر

چه کسانی می توانند تسهیلات ارزی بگیرند؟ 

ستاد تنظیم بازار باید توزیع تخم مرغ را کنترل کند

صادرکنندگان کالاهــای غیرنفتی، خدمات و تولیدکنندگان، 
مجریان طرح های خودگردان با اولویت طرح های نیمه تمام 
می توانند از بانک های کشــور تسهیلات ارزی دریافت کنند 
که بانک ها می توانند حداکثر تا ســقف 5 میلیون دلار  برای 
اشخاص حقیقی و ۲0 میلیون دلار برای شخص حقوقی اعم 
از خصوصی و دولتی مشــروط به اینکه تسهیلات اعطایی از 

پنح درصد سرمایه بانک تجاوز نکند، بپردازند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، بانک ها 
برای کمک به توســعه اقتصادی، گسترش صادرات و ایجاد 
اشــتغال می توانند تا یک میلیارد دلار بــه صادرکنندگان و 
تولیدکنندگان واجد شرایط تسهیلات ارزی بپردازند که این 
تسهیلات یکساله و چهارساله هستند و نوع اول برای خرید 
مواد اولیــه و مصرفی و دیگری برای خرید ماشــین آلات 

تولیدی، خدمات مربوطه یا تکمیــل طرح های نیمه تمام و 
هزینه های مربوط به صدور خدمات پرداخته می شود.

در این راســتا، بانک ها می توانند معــادل ۶0 درصد از یک 
میلیارد دلار تسهیلات ارزی را برای تسهیلات یکساله و ۴0 
درصد باقی مانده را برای تســهیلات چهار ساله اختصاص 
بدهند و اعطای تســهیلات بیش از این مبلغ به تایید بانک 
مرکزی نیــاز دارد. همچنین، بانک هــا می توانند حداکثر تا 
سقف پنج میلیون دلار  برای اشخاص حقیقی و ۲0 میلیون 
دلار برای شخص حقوقی اعم از خصوصی و دولتی مشروط 
به اینکه تسهیلات اعطایی از پنج درصد سرمایه بانک تجاوز 

نکند، بپردازند. 
منابع تسهیلات ارزی از كجا تامین می شود؟ 

علاوه براین، اعطای تســهیلات ارزی به اشــخاص حقوقی در 

قالب اعتبار خریدار حداکثر تا ســقف 30 میلیون دلار مانعی ندارد. 
طبق اعلام بانک مرکزی، محل تامین و اعطای تسهیلات ارزی 
ســرمایه های ارزی مشــتریان نزد بانک ها، ذخایر ارزی بانک ها، 
امکانات شعب خارج از کشور و کارگزاران بانک ها است و کسانی 
که واجد شرایط برای دریافت این وام هستند شامل صادرکنندگان 
کالاهای غیرنفتی، خدمــات و تولیدکنندگان، مجریان طرح های 

خودگردان با اولویت طرح های نیمه تمام می شود. 
از ســوی دیگر، نرخ سود تسهیلات ارزی به تشخیص بانک 
عامل با توجه به نرخ ارز و وضعیت اعتباری متقاضی تعیین و 
نرخ سود تسهیلات صادراتی براساس مفاد آیین نامه تامین 

مالی صادرات محاسبه می شود. 
دوره بازپرداخت تسهیلات ارزی چه قدر است؟ 

همچنیــن، متقاضیان دریافت این وام بدانند که تا شــش ماه 

پس از تاریخ گشایش اعتبار اســنادی برای خرید مواد اولیه و 
مصرفی و تا دو سال پس از تاریخ گشایش اعتبار اسنادی برای 
ورود ماشین آلات و اجرای طرح ها می توانند از تسهیلات ارزی 
بهره مند شــوند و در صورت سپری شدن دوره استفاده قبل از 
اســتفاده کامل از تســهیلات، تمدید دوره مذکور به تشخیص 
بانک با توجه به مقررات جاری بلامانع است.علاوه براین، دوره 
بازپرداخت این تســهیلات شامل  شش ماه پس از دوره تنفس 
در یک قســط برای خرید مواد اولیــه و مصرفی و حداکثر در 
هشت قسط مساوی و متوالی شش ماهه که اولین قسط آن بعد 
از انقضای دوره تنفس برای ورود ماشین آلات و اجرای طرح ها 
و صدور خدمات و بنا یه تشــخیص بانک خواهد بود.  لازم به 
ذکر اســت که استفاده کنندگان از تسهیلات باید عین ارز را در 

سررسیدهای مربوطه به بانک برگرداند. 

معاون وزیر جهاد کشاورزی با بیان این که قیمت فعلی تخم 
مرغ در بازار قابل قبول نیســت، گفت: مهمترین عامل این 
گرانی نظارت ناکافی است.به گزارش روزنامه »صبح امروز« 
و به نقل از صدا وســیما، مرتضی رضایی با اشــاره به اینکه 
برنامه ریزی برای تولید تخم مرغ از ماه ها قبل انجام شــده و 
هیچ مشــکلی در تامین و جوجه ریزی وجود ندارد، افزود: در 
ماه تا ۹0 هزار تــن تولید تخم مرغ داریم و نهاده های مورد 
نیاز مرغداران از جمله کنجاله سویا و ذرت نیز به طور کامل 
تامین شــده و حتی تا پایان سال نیز برای این موضوع پیش 

بینی های لازم صورت گرفته و مشکلی وجود ندارد.
وی گفت: هرچند در شش ماهه دوم سال مصرف تخم مرغ 
بالا می رود، ولی پیش بینی های لازم برای این موضوع انجام 

شده و مشکلی از این بابت نیز وجود ندارد.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی افزود: بعد از این که قیمت هر 
شــانه تخم مرغ بین 3۲ تا 35 هزار تومان تعیین شد، علی 
رغم اینکه این قیمت در میادین میوه و تره بار رعایت شــد، 
ولی در خرده فروشــی ها قیمت ها بالاتر است.رضایی گفت: 
بدنبــال آن، قیمت این محصــول در درب مرغداری ها هم 
بالا رفت و در نهایت گران فروشــی به عمده فروشی ها نیز 
رسید.رضایی افزود: این افزایش قیمت ها قابل قبول نیستند 
و باید با متخلفین برخورد شــود.وی گفت: مشکل در توزیع 
تخم مرغ اســت و در تولید هیچ مشــکلی وجود ندارد، چرا 
کــه نهاده ها با ارز دولتی تامیــن و در اختیار مرغداران قرار 
می گیرند,، ولی به دلیل نبود نظارت کافی، تخم مرغ با قیمت 

مصوب به دست مردم نمی رسد.
رضایی از مســئولین ســتاد تنظیم بازار خواست به موضوع 
توزیــع تخم مرغ ورود کنند و رویه مشــخصی برای توزیع 
این محصول در خرده فروشــی ها در نظر بگیرند و همچنین 
نظارت بر بازار را بیشــتر کنند.رضایی گفت: در حال حاضر 
برای رســیدن تخم مرغ به دســت خرده فروشــی ها نظام 
توزیع مشخصی وجود ندارد و همین موضوع موجب افزایش 
قیمت اســت که باید به آن رسیدگی شود.معاون وزیر جهاد 
کشــاورزی همچنین از مردم خواست گزارش گرانفروشی را 
بــه مراجع ذیربط بدهند و خرده فروشــان هم اگر تخم مرغ 
گران به دستشان می رسد این موضوع را به نهاد های نظارتی 

گزارش کنند.

وی با اشــاره به موضوع قاچاق تخم مرغ افزود: در حالی که 
صادرات تخم مرغ بــرای تامین نیاز داخلی و کنترل قیمت، 
ممنوع اعلام شــده، اما موضوع قاچاق تخم مرغ وجود دارد 
و کشــور های همسایه دو تا دو و نیم برابر قیمت داخل برای 
خرید تخم مرغ پرداخت می کنند که مسئولان ذیربط باید به 

این مسئله رسیدگی کنند.
رضایــی همچنین با بیان اینکه با بســته بنــدی تخم مرغ 
مخالفتی نداریم، گفت: ما به التفاوت قیمت بسته بندی تخم 
مرغ نباید از جیب مصرف کننده برود و بســته بندی ها باید 
قیمت گذاری در حد اســتاندارد داشته باشند و فاصله قیمتی 
یــک و نیم برابری تخم مرغ بســته بندی با فله قابل قبول 

نیست

بررسی اوضاع اين روزهای يک صنعت کاربردی؛

رانت بازی در بازار فولاد غوغا می کند!
ســرویس اقتصاد| صنعت فولاد در توسعه 
کشــورها نقش محــوری، بــازی می کند. 
چراکــه اتوموبیل های ما، ســاختمان محل 
کار و خانه  و بســیاری موارد دیگر، همگی 
مبتنی بر فولاد هســتند. از فولاد در جاهای 
بســیار مهم دیگری چــون لوله های انتقال 
گاز، خطــوط انتقال برق، ادوات ماشــینی، 
اســلحه و بســیاری موارد دیگر نیز استفاده 
می شود. بنابراین صنایع فولاد با کاربردهای 
وســیع خود، امکانات زیادی را به زندگی ما 
آورده اســت و با فاصله  زیــاد، مهم ترین و 
پرکاربردترین ماده در صنعت است. پیشرفت 
امــکان پذیر  انســان بدون فولاد  صنعتی 
نیســت و ستون فقرات بســیاری از صنایع 

امروز استفاده از فولاد است.
در این بین بد نیســت به این نکته نیز اشاره 
کنیــم که صنعت فــولاد از جمله صنایع با 
ارزش افزوده بالا، صادرات محور و اشتغال 
آفرین در هر کشــوری اســت و رونق این 
صنعت در رشــد زنجیره تولید صنایع پایین 

 دستی اهمیت خاصی دارد.
تمــام این پیش توضیحــات بهانه ای بود تا 

بگوئیم این روزها اخباری منتشر می شود که 
خبر از دلالی و واسطه گری در این صنعت با 
اهمیت می دهد. بازار آهن و فولاد در حالی 
با نوسان قیمتی و نابسامانی روبرو است که 
به گفته برخی فعالان این حوزه، رانت های 

موجود در این بازار، فراتر از دلالی است.
در این خصوص اواخر دی ماه بود که عضو 
کمیســیون صنایع مجلس با اشاره به فاجعه 
۷ ماه اخیر بازار فــولاد گفت: رانت 150 تا 
180 هزار میلیارد تومانی به جیب دلالان و 

واسطه گران رفت. 
رضــا تقی پور خبر داد که فقط در یک نمونه 
در 1۷ میلیون تن شــمش، 85 هزار میلیارد 
تومان گران  فروشــی شده و باید جلوی این 

وضعیت گرفته شود. 
در فرايند تولید، اگر سود را متعادل نکنیم 

كل زنجیره گران می شود
بــه گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به 
نقــل از خبرگزاری فارس، رانت و دلالی در 
برخــی صنایع از جمله فــولاد باعث به هم 
خوردن بازار و غیرواقعی شدن عرضه، تقاضا 
و قیمت ها شــده است. به گفته فعالان بازار 
فولاد، نابســامانی در بازار آهن و فولاد در 
صورت عرضه همــه تولیدات زنجیره فولاد 

در بورس برطرف خواهد شد.
سعید عســگر زاده، دبیر انجمن سنگ آهن 
ایــران در این مــورد با اشــاره به وضعیت 
زنجیره تولید آهن و میلگرد در کشور گفت: 
از ابتــدا یعنی زمانی که مــاده اولیه باید به 
صورت پلــه ای و در فرآیندهای مختلف به 
موادی با ارزش افزوده بالاتر تبدیل شود تا 
به سهمی از ســود کل زنجیره برسد، دچار 
مشکل هستیم و این مشکلات در نهایت به 
چالش هایی که امروز با آنها مواجه هســتیم 

تبدیل می شوند.
وی افزود: در هر بخش از فرآیندهای تولید 
اگر افزایش قیمت داشــته باشــیم و ســود 
متعادل را لحاظ نکنیــم، کل زنجیره گران 
می شود. یک بخش از گرانی ها به این دلیل 

اســت که در مقطع فولادسازی عموما یک 
افزایش جدی قیمتی داریم.

دلالی، يکی از مهمترين دلايل گرانی
دبیر انجمن ســنگ آهن ایــران، دلالی را 
بــه عنوان یکی از مهمتریــن دلایل گرانی 
در بــازار آهن و فولاد عنــوان کرد و گفت: 
این شــیوه دلالی پدیده ای اســت که فقط 
در ایران وجود دارد و فکر نمی کنم در هیچ 
کدام از کشورهای جهان مشابه آن را دیده 
باشیم. در زنجیره تامین تعاریفی وجود دارد 
که هر کدام جایگاه خودشــان را دارند و در 
همه کشورها برای آنها برنامه ریزی می شود 
و نظارت صــورت می گیرد اما در ایران این 

موضوع رعایت نمی شود.
وی، رانت های موجود در بازار فولاد و آهن 
را فراتــر از دلالی دانســت و اظهار کرد: در 
دنیــا آنچه به عنوان واســطه گری یا دلالی 
وجــود دارد با ایــران متفاوت اســت و در 
ایــران هیچ کدام از قواعــد این کار رعایت 
نمی شــود و در بازار آهن و فولاد کشورمان 
حتی مسئولیت های واسطه گری نیز پذیرفته 

نمی شود.
عسگرزاده با تاکید بر اهمیت مقابه با دلال ها 
و رانــت خوارها در بازار فولاد و آهن، گفت: 
وقتی قصد مقابله داریم متاسفانه مرزی بین 
دلالی و بازرگانی قائل نمی شویم. بازرگانی 
کار بســیار ارزشمندی اســت و سرمایه در 
گردش حــوزه تولید را تامیــن می کند، اما 

دلالی، مخل وضعیت اقتصادی است.
افزايش قیمت داخلی فولاد با وجود افت 

نرخ های جهانی
حمیدرضا رســتگار، رئیــس اتحادیه آهن و 
فولاد اســتان تهران نیز در این خصوص با 
تاکید بر لــزوم برنامه ریزی و ارائه مرامنامه 
در حوزه آهن و فولاد و تبعیت همه فعالان 
این بخش از آن، گفت: متاســفانه در حالی 
که در ســطح جهان قیمت فولاد ارزان شده 
است، فعالان حوزه آهن و میلگرد در ایران 
توجهــی نمی کند، اما به محض آنکه قیمت 

گران می شــود، با تبعیــت از گرانی قیمت 
جهانی بدون هیچ منطق دقیقی، شــروع به 

گران کردن فولاد و آهن می کنیم.
وی با بیــان اینکه منابعی کــه برای تولید 
فولاد کشور هزینه می شود، جزء انفال است، 
اظهار کرد: قیمت هــا در این بخش باید به 
گونه ای باشد که مردم عادی بتوانند به معنی 

واقعی از آن استفاده کنند و بهره ببرند.
تشريح ريشه های گرانی بازار

رئیس اتحادیه آهن و فولاد اســتان تهران 
به تشــریح ریشــه های گرانی در این بازار 
پرداخــت و گفت: بی برنامــه بودن و عدم 
تبعیت از معدود برنامه هایی که در حوزه آهن 
و فولاد تدوین شــده است، از دلایل اصلی 

گرانی در این بازار است.
وی تصریح کرد: متاسفانه حوزه های مختلف 
تصمیــم گیر برای قیمت گــذاری و تنظیم 
بازار، برنامه هایــی را چیده اند که هیچ کدام 
از بخش هــای پایین دســتی از آن تبعیت 
نمی کننــد. در واقع خود شــیوه نامه نه به 
شکل حرفه ای نوشته شده است و نه طرف 
مقابل خود را مســئول تبیعیت از آن شیوه 

نامه می داند.
عرضه همه محصولات زنجیره فولاد در 

بورس
یکی از راه های مدیریت بازار فولاد، عرضه 
این محصول در بورس کالا است، به طوری 
که کل تولیــدات زنجیره فولاد در این بازار 

عرضه شوند.
در این مورد جواد جهرمی معاون عملیات 
و نظــارت بر بازار بورس کالای ایران با 
بیان اینکــه طبق مصوبــات اقتصادی 
دولت که تحت عنوان شــیوه نامه فولاد 
منتشــر شده اســت، از این به بعد تمام 
بــورس کالا  در  فــولادی  محصولات 
معامله می شــوند، در رابطــه با عرضه 
سنگ آهن در بورس کالا، گفت: سازمان 
توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی 
در این راســتا پیش قدم شده به گونه ای 

که روز گذشته سنگ آهن معدن چاهگز 
را بــه منظور معامله در تالار بورس کالا 

عرضه کرد.
وی افــزود: در حال حاضر بــا توجه به در 
خواســتی کــه از جانب عرضــه کنندگان 
به بورس کالا فرســتاده شــده، قرار است 
دستور العمل های جدید در این رابطه به کار 
گرفته شــود تا خریداران بتوانند به صورت 
حضوری به منظور معاملــه در تالار بورس 

کالا حضور یابند.
معاون عملیــات و نظارت بر بــازار بورس 
کالای ایــران تصریح کرد: قرار اســت در 
روش جدید تالار حراج تا زمانی که خریدار 
قیمتی را اعلام کند و بالاتر از آن قیمتی به 
ثبت نرسد معامله ادامه یابد، اگر از این روند 
معاملاتی اســتقبال شود، برای سایر کالا ها 

نیز استفاده خواهد شد.
جهرمی گفت: عرضه ســنگ آهن به دنبال 
خود بحث آزاد ســازی قیمت ســنگ آهن 
را خواهــد آورد، همچنیــن ایــن موضوع 
باعث شفاف ســازی و افزایش ارزش سهام 

فولادی ها نیز می شود.

عسگرزاده: در دنیا 

آنچه به عنوان واسطه گری 

يا دلالی وجود دارد با ايران 

متفاوت است و در ايران 

هیچ کدام از قواعد اين کار 

رعايت نمی شود و در بازار 

آهن و فولاد کشورمان حتی 

مسئولیت های واسطه گری نیز 

پذيرفته نمی شود

رستگار: متاسفانه در 

حالی که در سطح جهان 

قیمت فولاد ارزان شده است، 

فعالان حوزه آهن و میلگرد 

در ايران توجهی نمی کند، 

اما به محض آنکه قیمت گران 

می شود، با تبعیت از گرانی 

قیمت جهانی بدون هیچ 

منطق دقیقی، شروع به گران 

کردن فولاد و آهن می کنیم
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چه شد که نسبت به همه چیز 
بی تفاوت شدیم!

جعفر شاهرخی، جامعه شناس
روزها پشت ســر هم می آیند و می روند و ما هر روز 
بی اعتناتر از گذشته از کنار هم رد می شویم بدون این 
که توجهی به یکدیگر و به دنیای پیرامون مان داشته 
باشیم. هر روز شاهد وقایع و حوادثی ناخوشایند ناشی 
از فقر اقتصادی و فرهنگی در اطرافمان هستیم و از 

کنار آن می گذریم.
همــه روزه کودکان کاری را کــه به علل مختلف از 
حقوق بدیهی و آرزوهای خود دور شــده و  وســیله 
ارتزاق عده ای ســودجو قرار گرفته و به وسیله آن ها 
استثمار می شوند در جای جای شهر می بینیم و از کنار 

پاهای خسته و دستان یخ زده و چشمان نگرانشان می گذریم.
 هر روز شــاهد تمرکز و اســتمداد کارگران روزمزد جویای کار در جای جای شــهر هستیم که 
منتظرند آخر شــب   دســترنج عرق کار را به جای عرق ناشی از خجالت بیکاری به خانه ببرند 
و ســربلند از کار یک روزه و امید به فردایی مشابه شب را به صبح برسانند، هستیم. همه روزه 
شاهد آمار حوادث تلخ دیگر نظیر طلاق، قتل، سرقت،  قانون گریزی، اختلال در روابط اجتماعی 
و دادوســتدهای ناسالم اقتصادی و .... هستیم و  می گذریم و باز تکرار و تکرار و تکرار. به نظر 

می رسد به این وضع خو گرفته و به درجه ای از بی تفاوتی اجتماعی رسیده ایم.
 اما بی تفاوتی اجتماعی چیست؟ 

 بی تفاوتی، مفهومی اســت بیانگر نوعی بی توجهی در افراد نسبت به مقررات، ارزش ها، حوادث 
و اتفاقات پیرامون. 

به بیان ساده بی تفاوتی همان دلمردگی،  بی دردی، بی علاقگی، خونسردی و .... است. وضعیتی 
که طی آن افراد به واســطه عدم اتصال ذهنی)شــناختی( به عینی)کنشــی( با جامعه از انجام 
مشــارکت های جمعی، سیاسی و پذیرش مســئولیت های اجتماعی و فعالیت های نوع دوستانه 
پرهیز می کنند. خواه فعالیت های رســمی از قبیل شــرکت در  انتخابات، انجمن ها، احزاب و ... 
باشد و خواه فعالیت های غیررسمی از قبیل فعالیت های مشارکتی، توجه به مشکلات اطرافیان، 

رسیدگی به مستمندان و نیازمندان و .... .
   بی تفاوتی؛ یعنی اینکه برای ما اهمیت ندارد دیگران چه مشکلاتی دارند و بر اساس آن روابط 
عاطفی و حس مســئولیت پذیری افراد در قبال یکدیگر کاهــش می یابد. در این زمینه عوامل 
مختلفی موجب ایجاد بی اعتنایی اجتماعی می شــود  که مهمترین آن ها عوامل روانشــناختی، 
سیاســی، اقتصادی و اجتماعی اســت که البته واکاوی آن در این مجال مختصر، میسر نیست. 
درنتیجه بر متولیان امور واجب اســت که با درک صحیح و برنامه ریزی به موقع و درســت از 
گســترش این مســأله جلوگیری کنند. در غیر اینصورت طولی نخواهد کشید که بی تفاوتی به 
عنوان یک پرستیژ در جامعه نهادینه شده و در آینده نزدیک، گریبان همه افراد جامعه را بگیرد.
دکتر شــیخ رضایی، پژوهشگر حوزه فلسفه علم بر این باور است که »تقریباً تمام ما به شکلی 
کاملًا فردگرایانه زندگی می کنیم. نظام خانواده ها به سمتی می رود که ما عضوی از یک خانواده 
بزرگتر نیســتیم. ما مسائلمان را خود حل می کنیم و نظام تعلقات ما به سمتی می رود که خیلی 
خودمان را متعلق به یک محله نمی دانیم. این درحالی اســت که مفهوم طبقه هم خیلی وقت 

است که از بین رفته«.
 هانا آرنت، فیلســوف و تاریخ نگار معتقد است »انسان ها به صرف انسان بودن با یکدیگر برابر 
نیســتند. ما زمانی احســاس برابری می کنیم که عضو یک گروه باشیم در غیر این صورت این 
احســاس بروز نخواهد کرد«. وی معتقد است »فضای عمومی ما در حال از دست رفتن است 
و با این وضع دیگر چیزی به نام انســان وجود ندارد.« او می گوید: »در دوران آلمان نازی افراد 
تبدیل به منِ واحد شــدند و وفاق اجتماعی بین آنان از دست رفت و ثمره پیوند این افراد تولد 

توتالیتر شد«. 
 مهم اینجاســت که بی تفاوتی اجتماعی در جامعه ما به یک مســئله بزرگ تبدیل شده است و 
حتما نیازمند پرداختن به آن در مجموعه ای چند رشته ای هستیم. باید به این نکته بپردازیم که 
چرا امروزه احساس امنیت را در سایه فاصله گرفتن و بی اعتنائی از یکدیگر جست وجو می کنیم . 
باید پذیرفت که متأســفانه ســطح بی اعتنایی در ایران رو به افزایش است و بسیاری مهمترین 
عامل آن را نبود نهادهای واسط بین حکومت و مردم می دانند. توجه به رفع مشکلات فرهنگی، 
سیاســی، اقتصادی، اجتماعی و توجه ویژه به رفع دغدغه خانواده ها در زمینه های مختلف است 
که می تواند به پرورش فرزندانی مســئولیت پذیر و آینده ساز بیانجامد و در نهایت الگوی تربیتی 

از فردگرایی به منافع جمعی تغییر یابد.

خبر 

مدیر کل سازمان تنظیم بازار و ارتباطات رادیویی شرق 

کشور:

میزان تشعشعات تلفن های همراه در 
خراسان شمالی یک دهم سطح استانداردها

مدیر کل سازمان تنظیم بازار و ارتباطات رادیویی شرق کشور گفت: میزان تشعشعات تلفن های 
همراه در خراسان شمالی یک دهم سطح استانداردها است.

ایسنا نوشت: محمد شمسایی با اشاره به اینکه یکی از نگرانی های مردم تشعشعات تلفن همراه 
اســت، افزود: آستانه تشعشعات در بیش از یک هزار مورد، مورد بازرسی قرار گرفته که بررسی 

ها نشان می دهد تمامی استانداردها در اوج سطح خود رعایت می شود.
وی در ارتباط با شکایت های انجام شده نیز بیان کرد: طی سال جاری ۷۴۹ شکایت و در سال 

گذشته نیز 5۴۲ مورد شکایت از تلفن ثابت انجام شده است.
شمســایی ادامه داد: علاوه بر آن شکایت انجام شده در سال جاری در ارتباط با حوزه ارتباطات 

سیار ۲۷۴ و در سال گذشته 3۴۷ مورد بوده است.
وی اظهارکرد: بیشتر شکایت های انجام شده از سوی مشترکان به علت موارد قهری همچون 
ســرقت کابل ها بوده چراکه در مکان هایی که سرقت انجام می شود مشکلات زیادی را وارد 

می کند.
ایــن مقــام مســئول تاکیدکرد: ســرقت کابل هــا، مشــکلات دیگری همچــون طولانی 
شــدن تامیــن تجهیزات و تامین پوشــش را بــه دنبال دارد. مشــترکان در صــورت مواجه 
 بــا مشــکلات می توانند مشــکل خود را با شــماره 1۹5 اعــلام کنند که به آن رســیدگی 

می شود.

یادداشت 

ضرورت رويکردی عادلانه در چاره جويی 
چالش مهريه 

الهه محسنی، عضو هیات علمی دانشگاه آزاد مشهد 
مَهر یا کابین، مالی است که زن بر اثر ازدواج 
مالک آن می شود و مرد ملزم به پرداخت آن 
به زن است. نهاد مهر در حقوق ایران مبتنی 
بر فقه اسلام اســت و نظیر آن را در حقوق 
کشورهای غربی نمی توان یافت. قرآن کریم 
در آیات متعدد به لــزوم پرداخت مهریه زن 
به نیکی، رعایت کامل این حق و حرمت در 
تنگنا گذاردن زن برای گذشــت از حق خود 
راجع به مهریه تاکید کرده اســت از جمله در 
سوره نسا آیات ۴، ۲0 و ۲1 و سوره بقره آیات 

۲۲۹ و ۲3۷. 
در اســلام بــرای مهر مقــدار معینی تعیین 
نشــده، بلکه کاملًا بستگی به توافق زوجین 
دارد. هرچند در روایات تاکید شده که مهر را 
سنگین قرار ندهند، ولی این یک حکم الزامی 
نبوده و مستحبّ است. خداوند در قرآن کریم 
از مهر به »صــداق« تعبیر می کند. صداق از 
ریشه صدق و نشانه عشق و علاقه شوهر به 
زن است. از این رو، مهر در اصل مظهر تعهد 
و نشــانه احترام و محبت مرد به زن اســت. 
با این حال، مهریه کارکردهای مهم دیگری 
نیز دارد که با گذشت زمان، تحولات جوامع، 
نیازهــا و انتظارات زنان جامعه این کارکردها 
دستخوش تغییراتی شــده اند. به طوری که 
امــروزه مهریه از کارکرد اصلی خود تا حدی 
خارج شــده و ماهیت متفاوتی به خود گرفته 

است. 
در این نوشــتار پس از بیــان جایگاه مهریه 
در نظــام حقــوق خانــواده ایــران و برخی 
کارکردهــای آن، به تحولاتــی که این نهاد 
فقهی-حقوقی در قوانین و مقررات کشــور 

داشته، می پردازیم.
جايگاه مهريه در نظام حقوق خانواده 

ايران
در نظــام حقوق خانــواده ایــران برخلاف 
بســیاری کشــورهای دنیا در عصر حاضر، 
زن در جایــگاه همســر و مــادر از حقوق و 
اســت که  برخوردار  امتیــازات محــدودی 
مهمترین آن مهریه و نفقه اســت. در مقابل، 
حقوق و اختیارات متعدد دیگری از او ســلب 
شده از جمله: حق مشــارکت در مدیریت و 
ریاســت خانواده و ولایت بــر فرزندان، حق 
تصمیم گیری درخصوص تعیین محل زندگی 
مشــترک در ازدواج، حق تحصیل و اشتغال 
آزادانــه پس از ازدواج، حق خروج از کشــور 
پــس از ازدواج حتی بــرای انجام ضروریات 
خانوادگــی یا حرفه ای، حــق طلاق و پایان 
دادن به رابطه زناشــویی، حق برخورداری از 

ســهم الارث برابر: در قوانیــن ایران، زن در 
جایگاه همســر، مادر، خواهر یا فرزند عموماً 

نصف مردان ارث می برد.
همچنین حق برخــورداری از حمایت قانونی 
و قضایــی برابر با مــردان در جنایات عمد، 
شــبه عمد و خطا نسبت به تمامیت جسمانی 
زنان: براساس قوانین قصاص و دیه، جنایات 
و خشونت های صورت گرفته نسبت به زنان 
توســط مردان خانــواده یا بیگانه مشــمول 
معافیت های مهم در زمینه مجازات و جبران 

خسارت است.
به این ترتیب، مهریه از معدود حقوقی است 
کــه می تواند تا حدودی جایــگاه اقتصادی، 
خانوادگــی و اجتماعی زن را تأمین و تقویت 
کنــد و محــروم مانــدن زن از مهریه، او را 
در موقعیتــی بیش از پیش آســیب پذیر قرار 

می دهد. 
كاركردهای مهريه در حقوق ايران

مهریه در جامعه امروز ما کارکردهای متعددی 
دارد. درواقع مهریه که از ســوی مرد به زن 
داده می شــود، می تواند کمبود ســهم الارث 
زن را در حقوق ما تا حــدی جبران کند. در 
حقوق ایران، سهم الارث زن برخلاف شوهر 
با محدودیت های متعدد قانونی روبه روســت. 
همین امر موجب شــده زنان در هنگام فوت 
شوهر از ســهم ناچیزی از اموال همسر خود 
برخوردار شوند. این مسئله به ویژه برای زنان 
خانه دار در ســنین بالا موجب بروز مشکلات 
جدی در تامین هزینه های زندگی و مســکن 
پس از فوت همسر می شود. به ویژه که در آن 
شــرایط عملًا امکان ازدواج مجدد یا اشتغال 

به شغلی برای ایشان فراهم نیست. 
از ســویی دیگر مهریه که معمــولًا هنگام 
انحلال ازدواج مطالبه می شود، مانع گسستن 
پیوند زناشویی از سوی مرد و تضمینی برای 
پایداری ازدواج محســوب می شــود. پس از 
انقلاب اســلامی و تحولات قانونی صورت 
گرفتــه به ویژه در دهــه ۶0، قوانین مربوط 
به شــرایط درخواســت طلاق از سوی هر 
یــک از زوجین در کشــور در جهت افزایش 
شــکاف جنســیتی در قوانین خانواده تغییر 
کرد. براســاس قوانین و رویه قضایی کنونی 
جمهوری اســلامی ایران، مــردان برخلاف 
زنان، ملزم به توجیه درخواست طلاق خود در 
دادگاه نبــوده و صرفاً با پرداخت حقوق مالی 

زن می توانند زن را طلاق دهند.
 به بیان دیگر شوهر بدون نیاز به ارائه دلیل 
موجه برای پایان دادن بــه زندگی می تواند 
اقدام به این عمل کند. در این راســتا با هیچ 
مانع قانونی جدی روبرو نیســت. ناچیز بودن 
مهریه عمــلًا امکان انجام طــلاق را برای 
مردان آســان تر می کند و زن را در شــرایط 
خانوادگی و فردی بســیار آسیب پذیری قرار 
می دهد. از این رو، برخی اندیشــمندان فقه 
و حقوق مهریه را ابزاری برای تضمین دوام 
زندگی و مانع تصمیم گیری های خودسرانه و 

شتاب زده مردان برای طلاق می دانند. 
درصورت وقوع طلاق نیز، مالی که به زن در 
قالب مهریه داده می شود، می تواند خسارات 
وارده بــه او در اثر جدایی را تاحدودی جبران 
کند و مانع پریشــانی و درماندگی وی پس 
از طلاق گردد. مهریه یک پشتوانه اجتماعی 
برای زن به شــمار می رود. قوانین موضوعه 
و سنن مرســوم در جامعه، موجب شده زنان 
از حقــوق و امتیازات اقتصــادی و اجتماعی 
بســیاری بی بهره بماننــد. پرداختن به امور 
خانــواده و خانه داری)ماننــد انجام کارهای 
منزل، نگهداری و تربیت فرزند، پرســتاری 
از ســالمندان و بیماران در خانواده(، برعهده 
داشــتن وظیفه فرزندآوری و زایمان، اعمال 

محدودیــت یا مخالفت بــا فعالیت اجتماعی 
و اشــتغال زنان از ســوی گروهی از مردان 
به بهانه ریاســت مرد بر خانــواده و وظیفه 
تمکین زن، نبود عدالت جنســیتی در فضای 
کســب وکار در جامعه و دلایل بسیار دیگر، 
زنان را از حضور فعال در اجتماع، برخورداری 
از پایگاه اجتماعی محکم، اشــتغال و کسب 

درآمد مستقل محروم می سازد.
هر چند، اسناد بالادستی به ویژه»سیاست های 
کلــی خانواده« ابلاغی از ســوی رهبری در 
ســال 13۹5 به نقش مــادری و خانه داری 
زنــان تاکید دارد)بند 1۲(، اما حمایت موثری 
از زنانــی که به این مســأله مهم می پردازند 
در قوانین دیده نمی شود. کارهایی که زن در 
منزل همسر انجام می دهد به جهت دشواری 
مطالبه اجرت المثل آن در دادگاه، در بیشــتر 
مــوارد بدون مزد و اجــر باقی می ماند و این 

امر موجب می شود زنان به ویژه زنان خانه دار 
که عمر خود را وقف خانواده و همســر کرده 
و از داشتن شــغل و درآمد مستقل بی نصیب 
مانده انــد بــه ویژه در زمــان جدایی پس از 
ســال ها زندگی مشــترک، بیش از دیگران 
زیــان ببینند. در این میــان، مهریه تا حدی 
می تواند پشتوانه اجتماعی و اقتصادی زنان و 

جبران کننده محرومیت های آن ها باشد.  
علاوه بر ایــن، مهریــه کارکردهای عملی 
دیگــری نیــز در جامعه دارد کــه عموماً در 
راســتای تامین حقوقی اســت که زنان در 
قوانین ایران از آن بی بهره اند. به این معنا که 
زن در قبال گذشــت بخشی یا همه مهریه، 
در مدت زندگی زناشویی یا پس از پایان آن، 
حقوقی را برای خود از شوهر مطالبه می کند 
یــا او را به انجام اموری راضی می ســازد از 
جمله داشــتن حق ادامه تحصیل، اشــتغال، 
خــروج از کشــور یا راضی ســاختن مرد به 
جدایی و طلاق. همچنیــن گرفتن حضانت 

فرزندان پس از جدایی و مانند آن. 
نبود حمايت كافی از زنان، باعث ايجاد 

مهريه های سنگین شده است  
گفتنی اســت، عواملی چــون بروز تحولات 
اجتماعی در عصــر کنونی و عدم هماهنگی 

قوانین کشــور با این تحولات، نبود حمایت 
کافــی از زنان و منافع ایشــان در قوانین و 
همچنین وجود برخی رســوم نادرســت در 
جامعه موجب شــده در سال های اخیر شاهد 
پدیــده مهریه های ســنگین باشــیم. امری 
که خود، آسیب های بســیاری برای مردان، 
زنان و خانواده ها به همراه داشــته است. به 
علاوه، افزایش چشــمگیر قیمت سکه، طلا 
اقتصادی در سال های گذشته  و بحران های 
موجب افزایش هزینه های زندگی و دشوارتر 
شــدن پرداخت مهریه توســط مردان شده 

است. 
تحولات قانونی مهريه در دهه گذشته 

مشــکلات نام برده موجب شــد قانون گذار 
و نظام قضایی به ویژه در یک دهه گذشــته 
واکنش نشان داده و در پی یافتن چاره افتند. 
اما این چاره جویی ها عمدتاً در جهت دشوارتر 
ساختن شــرایط مطالبه مهریه برای زنان و 
دستیابی ایشان به حق قانونی خود از یک سو 
و کاهش ضمانت اجرای عدم پرداخت مهریه 
و تســهیل امکان فرار از دِین مهریه توسط 
مردان از سوی دیگر شده است. از مهمترین 
اقدامات قانون گذار در این زمینه می توان به 
مواردی چون قانــون حمایت خانواده 13۹1 
)بــه ویژه مواد ۲۲ و ۲۹(، قانون نحوه اجرای 
محکومیت های مالــی مصوب 13۹۴ مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام )به ویژه ماده ۷(، 
طــرح قانونی اخیر مجلس بــا عنوان »طرح 
اصــلاح قانون نحوه اجــرای محکومیتهای 
مالی و مهریه« وصول شــده در مجلس در 
تاریخ 5 آبان ماه 13۹۹، علاوه بر قوانین نام 
برده، برخی بخشنامه ها و آرا قضایی نیز روند 
مطالبه مهریه را برای زنان بیش از گذشــته 

دشوار ساختند.
ممنوعیت مطالبه مهريه از طريق دادگاه 
پیش از مطالبه آن خلاف قانون اساسی 

است
از جمله بخشــنامه اخیر معاونت پیشگیری از 
جرم قوه قضائیــه در تاریخ 5 آبان ماه 13۹۹ 
مبنی بر ممنوعیت مطالبــه مهریه از طریق 
دادگاه پیش از مطالبه آن از طریق اداره ثبت. 
گفتنی اســت این بخشنامه با انتقادات جدی 
روبروســت. از جمله آن که مفاد آن خلاف 
متن صریح اصل 3۴ قانون اساســی اســت. 
به موجب این اصل »دادخواهی حق مســلم 
هر فرد اســت و هرکس می تواند به منظور 
دادخواهی به دادگاه هــای صالح رجوع کند. 
همه افراد ملت حق دارند این گونه دادگاه ها 
را در دســترس داشته باشــند و هیچ کس را 
نمی توان از دادگاهی که به موجب قانون حق 

مراجعه به آن را دارد، منع کرد«.
مهريه، كاركردهای حمايتی خود را از 

دست داده است
 این در حالی اســت که مفاد بخشــنامه ها 
نمی تواند در تعارض با قانون اساسی و قوانین 
عادی باشد)اصل 138 و 1۷0 قانون اساسی(. 
همچنین برخلاف آن چه در بخشنامه آمده، 
اجرای مفاد آن در عمــل موجب طولانی تر 
و دشوارتر شدن فرآیند مطالبه مهریه توسط 
زنان شــده اســت. به این ترتیب، مهریه در 
شرایط کنونی تا اندازه زیادی غیرقابل وصول 
شــده و کارکردهای حمایتــی احتمالی خود 
به ویژه در زمان اختلاف زوجین را از دســت 

داده است. 
براساس پژوهش های صورت گرفته بر روی 
پرونده هــای قضایی، زنان عملًا در بیشــتر 
پرونده های مطالبه مهریه و طلاق توافقی از 
رسیدن به مهریه محروم می مانند. همچنین 
براســاس رویه قضایی معمــول، در طلاق 
به درخواســت زوجه به اســتناد عسروحرج، 

دادگاه ها احراز عســر و حرج زوجه را منوط 
به گذشــتن زن از بخش مهمــی از مهریه 
خود می دانند، رویه ای که فاقد مبنای صریح 

قانونی است )ماده 1130 قانون مدنی(.   
پیشــنهاد اصلاح ماده 1130 قانون مدنی در 
طــرح قانونی اخیر مجلــس پیرامون مهریه 
درخصــوص افــزودن بندی بــه مصادیق 
عسروحرج زوجه نیز عملًا هیچگونه حمایت 
مؤثری از زنان به همراه ندارد، بلکه آثار سوء 
آن بر روند مطالبه طلاق از سوی زن از فواید 

آن می تواند بیشتر باشد.
اما راهکار برون رفت از شرايط كنونی 

چیست؟
بی شــک حل اساسی مشــکلات اجتماعی 
جز با نگاه کلی نگــر، واقع گرا و عدالت محور 
امکان پذیر نیســت. از ایــن رو، همانطور که 
نگران کننده  زندانیان مهریــه می تواند،  آمار 
باشد آمار زنان محروم شده از مهریه به عنوان 
حق قانونی خود نیز باید مورد توجه قرار گیرد 
و چاره جویــی نهادهــای مســئول را در پی 
داشته باشــد. حرکت یک سویه قانون گذار و 
نظام قضایی در رویارویی با مشــکل مهریه 
در جامعه نشــان از بی توجهــی این نهادها 
بــه مطالبات واقعی زنان بــه عنوان نیمی از 
افراد جامعه دارد. این امر البته با واکنش های 
دیگری از ســوی زنان و خانواده های ایشان 
روبرو شــده اســت که مهمتریــن آن اقبال 
روزافزون به بهره گیری از شروط ضمن عقد 
بوده که در سال های گذشته رشد چشمگیری 
در میان اقشار مختلف جامعه داشته است.        
تعیین مهریه بالا عموماً به دلیل کارکردهای 
حمایتی احتمالی آن در زمان اختلاف زوجین، 
طلاق یا فوت همســر اســت که پیشتر ذکر 
آن گذشت. از این رو، چنانچه این کارکردها 
و حمایت هــای لازم از طریق اصلاح قوانین 
موجود یا ایجاد نهادهای حقوقی جدید تامین 
گــردد، از تمایل به تعیین مهریه های بالا در 
جامعه کاســته خواهد شــد. بی شک راهکار 
اصلی حل مشــکل کنونی مهریه در حقوق 
ایران بازتعریــف منصفانه و عادلانه حقوق و 
تکالیف زوجین در روابط خانوادگی است. به 
رسمیت شناختن حقوق مالی و غیرمالی زن 
با هدف پاسداشت شأن و جایگاه انسانی زن 
در خانواده و جامعه تنها چاره اساسی حل این 

مشکل است.
از شروط ضمن عقد استفاده كنید

تا پیش از تحقق این مهم، استفاده از شروط 
ضمن عقد برای تامین قراردادی دســت کم 
بخشــی از حقوق زنان تنهــا راهکار موجود 
و قابل پیشــنهاد اســت. هرچند این حمایت 
قراردادی نیز با موانع و چالش های متعددی 
روبروســت که امکان و کارایی آن را گاه با 

مشکل جدی روبرو می سازد. 

براساس رويه قضايی 

معمول، در طلاق به 

درخواست زوجه به استناد 

عسروحرج، دادگاه ها 

احراز عسر و حرج زوجه 

را منوط به گذشتن زن از 

بخش مهمی از مهريه خود 

می دانند، رويه ای که فاقد 

مبنای صريح قانونی است

بی شک راهکار اصلی 

حل مشکل کنونی مهريه 

درحقوق ايران بازتعريف 

منصفانه و عادلانه حقوق و 

تکالیف زوجین در روابط 

خانوادگی است. به رسمیت 

شناختن حقوق مالی و 

غیرمالی زن با هدف 

پاسداشت شان و جايگاه 

انسانی زن در خانواده و 

جامعه تنها چاره اساسی 

حل اين مشکل است

حرکت يک سويه 

قانون گذار و نظام قضايی 

در رويارويی با مشکل 

مهريه در جامعه نشان 

از بی توجهی اين نهادها 

به مطالبات واقعی زنان 

به عنوان نیمی از افراد 

جامعه دارد. اين امر البته 

با واکنش های ديگری از 

سوی زنان و خانواده های 

ايشان روبرو شده است 

که مهمترين آن اقبال 

روزافزون به بهره گیری از 

شروط ضمن عقد بوده که 

در سال های گذشته رشد 

چشمگیری در میان اقشار 

مختلف جامعه داشته است
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 نقدی بر فیلم دیدن این فیلم جرم است!

گل به خودی

سلام ســینما | دیدن این فیلم جرم است به نویسندگی و کارگردانی رضا زهتابچیان فیلمی 
اســت درباره ناموس و وطن که هر دو را به خطر انداخته و طرز فکر جاهلانه را در سکانس 
به سکانس خود نشر می دهد. فیلم عقبه تاریخی ندارد، داستان و شخصیت ها همواره در حال 
نزول هستند، حال چگونه این نزول با به لجن کشیدن تصویر نیروهای امنیتی، بسیج و ... در 

ذهن بیننده به صعودی مصنوعی تبدیل می شود؟ 
»دیدن این فیلم جرم است« به غایت خطرناک و از نظر امنیت ملی گل به خودی محسوب 
می شــود. فیلم ساز ســعی دارد همانند ابراهیم حاتمی باشــد. فیلمی که شبیه یک انتقاد و 
اعتراض بزرگ اســت اما ابدا نه چگونگی بیان انتقاد را بلد اســت و نه صدای رسایی برای 
اعتراض دارد. قبل از این که به فرم ســینمایی اثر اشاره کنم باید این نکته را یاد آور شد که 
فیلم ساز خودخواهی خود را پشــت شعارهای ناموسی و وطنی پنهان کرده. طراحی صحنه، 
چهره پردازی و حتی انتخاب لوکیشــن ها بیننده را در تنگنای دیالوگ و شعار قرار می دهد و 
چاره ای برایش جز تســلیم باقی نمی ماند. قبل از اینکه مســئله ای ناموسی باشد باید اخلاق 
و موقعیت مطرح شــود. یک شهروند انگلیســی که به دختران بدحجاب اعتنایی نمی کند و 
خانم چادری را با کینه مورد ضرب و شــتم قرار می دهد نه ریشــه داستانی دارد و نه قابلیت 
داســتانی شدن. می تواند حکایت باشد اما ابدا داستان نیست. فیلمنامه گاهی نزدیک می شود 
به شــخصیت پردازی. به عقبه وی اشاره دارد که 30 ســال پیش در چنین روزی همسر او 
اتفاقی به دســت چنین شــخصیت هایی برایش رخ داده که اصلا پشتوانه خوبی برای طرح 
مســئله نیست. از سوی دیگر مسئله کودکانه ای که مطرح می شود بسیار بار عاطفی و اندک 
ارزش سینمایی فیلم را پایین آورده است. حاملگی و تداعی خاطرات آن برای فرمانده پایگاه 
خود به تالی فاســد سینمایی تبدیل شده است. بیننده حرفه ای سینما با تماشای چنین کنشی 
از فرمانده بیشــتر لبخند به لب می آورد تا تاثیر پذیرفتن. به همین دلیل است که فیلم سازی 
مانند حاتمی کیا اگر در چارچوب سینمایی حرفی هرچند متحجرانه به زبان می آورد تاثیر گذار 
می شــود. نمونه ویژه آن را می توان در »بادیگارد« مشاهده کرد. بادیگارد قهرمانانه در پارک 
مبارزه می کند و مورد تشویق مردم قرار می گیرد اما کاراکتر اول »دیدن این فیلم جرم است« 
بــه حدی خودخواهانه و جاهلانــه می خواهد ناموس و وطن را نجات دهد که تبدیل به تالی 

فاسد وطنی شده است .
بازی آقایی در نقش یک ســردار از کیفیت قابل قبولی برخوردار اســت. این شــخصیتی که 
بازیگر به سردار فیلمنامه داده است در حال نجات دادن کلیت فیلم است. کلیت نه به معنای 
ســینمایی بلکه به معنای شــعاری. اما در لحظه آخر که بیننده در انتظار تو گوشــی محکم 
سردار است او دست شهروند انگلیسی را با حرص می فشارد و درب را بیننده می بندد تا دیدن 
این صحنه جرم تلقی شــود. »دیدن این فیلم جرم اســت« می خواهد از تله خودسانسوری با 
دعواهایی که نمایشی میان کاراکترهای بسیجی به راه می اندازد، فرار کند. این دعواها تعلیق 
دراماتیک داســتانی ایجاد نمی کنند بلکه کنجکاوی بیننده را برای تماشــای شعاری بزرگ 
تر بیشــتر خواهد کرد. بازی به اصطلاح درونی مهــدی زمین پرداز در نقش فرمانده پایگاه، 
نه تنها درونی نیســت بلکه بیشتر شــخصیتی روانی را تداعی می کند تا زخم خورده. در واقع 
کاراکتر عقده هایی را به دوش می کشــد که در ســیاهچال مغز خود دفن کرده و حال به نام 
ناموس و وطن در حال بیرون کشــیدن آن ها اســت. دیدن این فیلم واقعا جرم است. نه تنها 
اثری ملی و خدایی نکرده حماســی نیســت بلکه تنها چند شعار دیگر با فیلم های ضد ایرانی 

غربی فاصله دارد.

کشف هزاران سکه تاریخی در یک مزرعه ذرت

مجموعه ای از هزاران سکه قرون وسطایی در مزرعه ای واقع در لهستان کشف شد.
بــه گزارش روزنامه صبح امروز« و به نقل از لایوســاینس، مجموعه ای از ســکه های نقره  
تاریخی به همراه قالب های نقره و حلقه های نادر طلا در یک مزرعه ذرت واقع در لهســتان 

کشف شده است.  
این مجموعه آثار که حدودا ۹00 سال قدمت دارد در یک روستا کشف شده  است.

باستان شناســان بیش از ۶,۶00 سکه نقره را در کنار شمش های کوچک نقره درحالی که در 
سه کیســه کتان قرار داشتند کشف کرده اند. این کیسه کتان نیز در سبدی که در یک کوزه 

سرامیکی قرار داده شده بود کشف شده است.
بر روی یکی از حلقه های طلا به خط »سیریلیک« نوشته ای حکاکی شده است. کارشناسان 

معتقدند این حلقه طلا به یک شاهزاده تعلق داشته است.
اما کشف این مجموعه آثار با کمک یک کشیش میسر شده است.

»آدام کدزیرسکی« که یک باستان شــناس در موسسه باستان شناسی آکادمی علوم لهستان 
اســت در نوامبر ۲0۲0 از روســتای » Słuszkłw« بازدید کرد تــا بتواند درباره مجموعه 
ســکه های تاریخی که در ســال 1۹35 در همین روستا کشف شــده اطلاعات بیشتری به 

دست بیاورد.
هیچ اطلاعاتی در مورد محل دقیق کشــف مجموعه سکه های ســال 1۹35 که بزرگترین 

مجموعه سکه تاریخی کشف شده در لهستان محسوب می شود وجود ندارد.
این باستان شناس در دوران اقامتش در روستا از یک کشیش شنید شایعاتی درباره وجود یک 

مجموعه دیگر سکه های تاریخی در موقعیت مکانی دیگری وجود دارد.
در نهایت با اســتفاده از دستگاه فلزیاب و با کمک آتش نشان های داوطلب این مجموعه آثار 

تاریخی ارزشمند از اعماق یک مزرعه ذرت بیرون کشیده شد.
در سال های گذشــته نیز کشاورزان کوزه ها و ظروف قرون وســطایی زیادی در این منطقه 

کشف کرده بودند.
این مجموعه ســکه ها دومین مجموعه سکه های کشف شده در این روستا محسوب می شود 

بنابراین باستان شناسان معتقدند این روستا احتمالا در گذشته نقش پررنگی داشته است.

کافه فیلم

خبر

جشنواره فیلم فجر در مشهد برگزار می شود

نمایش هنر ایران در موزه ویکتوریا و آلبرت

  مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی خراسان 
رضوی گفت: هجدهمین جشــنواره فیلم فجر 
مشــهد همزمان با ســی و نهمیــن دوره این 

جشنواره، در مشهد برگزار می شود.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
روابط عمومی فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان 
رضــوی جعفــر مروارید مدیــرکل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی خراســان رضوی افزود: با توجه 
به تغییر وضعیت شــهرهای کشــور، مسئولین 
برگزاری جشنواره ســی و نهم تصمیم گرفتند 
این جشنواره، در مرکز استان ها نیز برگزار شود.
وی ادامــه داد: تفاهم نامه برگزاری جشــنواره 

امضا شده است و در حال پیگیری این جشنواره 
در مشــهد هســتیم.با توجه به اینکه جشنواره 
فیلــم فجر، مهمترین رویداد هنری در کشــور 
می باشد، برگزاری این رویداد، همراه با رعایت 
پروتکل های بهداشــتی، درآغــاز دهه فجر، به 
تقویت  امید و نشــاط اجتماعــی، مینجامد که 
مــورد تاکید مقام معظم رهبــری در بیانیه گام 
دوم انقلاب است.دبیر جشــنواره فیلم فجر در 
مشــهد افزود: برگزاری جشنواره فیلم فجر، در 
ادامه »زیست کرونایی« و در راستای کمک به 
اقتصاد فرهنگ و هنر اســت.او اضافه کرد: هر 
چند شرایط بهداشــتی ، بهبود پیدا کرده است، 

اما ســتاد برگزاری جشــنواره ملزم به رعایت 
پروتکل های بهداشــتی است و محدودیت های 
فعلی کرونا برای این جشــنواره نیز وجود دارد. 
آخرین اکران در ســینماها، ســاعت 8 شب به 
پایان می رســد و ســالن ها تنها با ظرفیت یک 
سوم صندلی ها، بلیط فروشی خواهند کرد. برای 
حفظ پروتکل های بهداشتی، هیچ فروش بلیط 
گیشــه ای وجود ندارد و فروش بلیط به صورت 
اینترنتی و ســایت های اعلام شــده است.وی 
گفــت: با اعلام جدول اکران از ســوی تهران 
جزئیــات برگزاری جشــنواره را اعلام خواهیم 

کرد.

موزه ویکتوریا و آلبرت لندن، برای اولین بار نمایشــگاهی از 
تاریخ ایران را به نمایش می گذارد.

به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و بع نقل از هنر آنلاین، 
این نمایشگاه که روایتی گسترده از 5000 سال هنر، تاریخ، 
طراحی و فرهنگ ایرانی را با عنوان »حماســه« 350 اثر را 
که کمتر دیده شده در معرض دید علاقمندان قرار می دهد.

این نمایشــگاه به ده بخش تقسیم می شــود و دارای یک 
طراحی همه جانبه است که ظاهرا در یک شهر با یک دروازه، 

کاخ، کتابخانه و باغ ها قرار گرفته است.
تاریــخ آثار این نمایشــگاه به 3۲00 ســال قبــل از میلاد 
برمی گردد از امپراتوری باســتانی ایران، حکومت ساســانی، 

آئین زرتشت، ظهور و استقرار اسلام تا سلطنت قاجار.
بخش پایانی شــامل آثار مدرن و معاصر برخی از هنرمندان 

برجســته ایران از جمله پرویز تناولی، منیر فرمانفرمائیان و 
شیرین نشاط است.

ادبیات، موضوع اصلی این نمایشــگاه است. بخشی از آن به 
شــعر و استفاده از آن در نســخه ها خطی و بخشی دیگر به 

شاهنامه در قرن 11 اختصاص دارد.
این نسخ خطی نادر مصور از مجموعه ساریخانی و کتابخانه 

بریتانیا در آکسفورد شایر به امانت گرفته شده است.
این نمایشــگاه همچنین کتیبه های که دو هزار ســال پیش 
کاخ داریوش با آن تزیئن شــده اســت را به نمایش خواهد 

گذاشت.
موزه ویکتوریا و آلبــرت از ۲5 بهمن )13فوریه( تا 13مرداد 

میزبان علاقمندان است.

گفتگوی »صبح امروز« با کارگردان مشهدی حاضر در جشنواره فیلم فجر؛

در »گیج گاه« به آرزوی سینمايی ام رسیدم
در شماره قبل و در بخش 
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ريا

صب
د 
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ا

گار
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نخســت گفت و گو با 
تبریــزی  عــادل 
مشــهدی  کارگردان 
تبار سینما که امسال با 
با  بلندش  فیلم  نخستین 
در  گاه«،  »گیــج  عنوان 
بخش »سودای سیمرغ« 
ســی و نهمین جشنواره 
از  فیلم فجر حضور دارد، 
و  فیلم  این  ساخت  نحوه 
فضای آن، مشــکلات پیش روی کارگردان 
برای ســاخت »گیــج گاه«، نحوه انتخاب و 
ترکیب بازیگران فیلم، تاثیر جشنواره فجر در 
دیده شــدن این اثر و بازتاب رســانه ای آن، 
احســاس کارگردان از نمایش فیلم در شهر 
خودش مشهد و... ســخن گفتیم. در بخش 
پایانی این گفت و گو پای حرف های ناگفته 
عادل تبریزی نشســتیم. وی معتقد اســت 
اکنون از این که فرصتی فراهم شده است تا 
در »گیج گاه« با جمشید هاشم پور همکاری 
کند و مخاطب فیلمش را به تماشــا بنشیند، 
حالــش آن قدر خوب اســت که دیگر اصلا 
برایش مهم نیســت در جشــنواره جایزه و 

سیمرغ بگیرد یا نگیرد.
در فیلــم »گیــج گاه« بازيگرانی از 
نســل های مختلــف ايفــای نقش 
چنین  داســتان  فضای  كرده انــد. 

حضوری را ايجاب می كرد؟
حضور بازیگران از نسل های مختلف در فیلم 
برای من خیلی جذاب بود، چون می خواستم 
ترکیــب ناهمگونی ایجاد کنــم. مثلا  قرار 
گرفتــن حامد بهــداد در کنار امیر حســین 
رستمی یک ریسک است. چون امیر حسین 
رستمی بازیگر شناخته شده عرصه کمدی و 
طنز اســت و حضورش در کنار حامد بهداد، 
بیژن بنفشه خواه و فرهاد آییش یا استفاده از 
بازیگران نسل قدیم همچون حسن رضایی 
یا رضا صفایی پور در ســکانس هایی تا حدی 
تعجب بر انگیز است. این قطعا خواسته خودم 

بود. شــما فیلم را که می بینید فکر می کنید 
با گــروه بازیگری عجیــب و غریبی مواجه 
می شــوید. ولی فکر می کنم این بازیگران از 
نســل های مختلف در »گیج گاه « یکدست 
شــده اند. یعنی الان اگر برگــردم و بخواهم 
دوباره ایــن فیلم را بســازم، همین ترکیب 
بازیگــران را انتخاب می کنــم. چون برای 
فضای فیلم ترکیب یکدســت و تمیزی شده 

است.
از ايــن كه »گیــج گاه« در بخش » 
سودای ســیمرغ «جشنواره پذيرفته 
شــده است چه احساســی داری و 
شــانس آن را برای كسب سیمرغ 

چقدر می دانی؟
از این که برای فیلمم این فرصت پیش آمده 
است تا از ســوی مخاطب دیده شود، بسیار 
خوشحالم. از آن جا  که »گیج گاه«را مطابق 
میلم ســاخته ام آن قدر حالم خوب است که 
به هیچ چیز دیگری از جمله سیمرغ و جایزه  
فکر نمی کنم. مــن در فیلم های کوتاهم نیز 
همین احســاس را داشــتم  و حتی تلاش 
نکردم آن ها را به جشنواره های خارجی ارائه 
دهم. اکنون که فکر می کنم یک عده فیلمم 
را می بینند بی اندازه خوشحالم و انرژی دارم. 
حال تماشاگران ممکن است  فیلم را دوست 
نداشته باشــند یا امکان دارد از آن خوششان 
بیاید. ولی فقط این برایم مهم است که قرار 
اســت مخاطب  فیلمم را ببیند. واقعا گوشه 
ذهنم می گویم هر اتفاقــی می خواهد بیفتد. 
اگر جایزه بگیرم خوشحال خواهم شد اگر هم 
نگیرم، باز هم خوشــحالم. در این فیلم یک 
آرزوی ســینمایی داشتم که برایم خیلی مهم 
بود و آن هم همکاری با جمشــید هاشم پور 
بود که بســترش فراهم شد و با من کار کرد. 
این همکاری برایم مثــل یک جایزه بزرگ 
سینمایی بود که کیفش را کردم و انرژی اش 

را گرفتم و آن را در فیلم نیز جاری کردم.
 در خلاصــه داســتان فیلــم »گیج 
گاه«آمده است :»گیج گاه نوستالژيک 
نیست حالیســت كه ديگر نیست.« 

اين خلاصه داســتان خیلی شاعرانه 
است و ذهن مخاطب را به سمت اثار 

كلاسیک می برد؟
چه خوب که می گویید به نظر می رســد فیلم 
شــاعرانه اســت. این خلاصه داستان خیلی 
آگاهانه انتخاب شــده است تا مخاطب فکر 
نکند فقــط با یک فیلم نوســتالژیک طرف 
است. » حالیست که دیگر نیست« یک تلنگر 
است. بر اساس شــعار فیلم، »گیج گاه«را با 
حالی که دیگر نیســت باید دید. این که شما 
می گویید خلاصه داســتان فیلم شــاعرانه و 
کلاسیک اســت، برای من بسیار خوشحال 
کننده است. چون در حقیقت فضای شاعرانه، 
شاعرانگی و احساسی در فیلم جریان دارد و 
اتفاقا نوعی ادای دین به ســینمای کلاسیک 

است. 
شــما تجربه همکاری با كارگردانان 
داريوش  چــون  نامــی  صاحــب 
مهرجويی، مســعود كیمیايی، رسول 
صدر عاملی و حمیــد نعمت ا.. را در 
كار نامــه داری. در فیلمــت به اين 

اساتید ادای دين هم كرده ای ؟
مــن در طــول مدتی کــه دســتیاری این 
کارگردانــان نازنین را کــرده ام ، از تک تک 
آن ها بی نهایت آموخته ام. ولی در مقایسه با 
دیگران از استاد مســعود کیمیایی بیشتر یاد 
گرفته ام. چون هم سینمای ایشان را دوست 
داشــتم و هم با جناب کیمیایی بیشــتر کار 
کرده ام. این ادای دینی هم که شــما به آن 
اشــاره می کنید، قطعــا در »گیج گاه «وجود 
دارد. چون بخشــی از فیلمم به ســینما ربط 
دارد و این ادای دین کاملا احساس می شود.
ساخت فیلم بعدی ات در گرو موفقیت 
» گیج گاه« و ژانر خاص آن است يا 
مسیر متفاوتی را برای دومین فیلمت 

در ذهن داری؟
مــن الان به فیلم بعدی ام فکر می کنم تا هر 
چه سریع تر وارد دنیای ذهنی دیگری شوم و 
فیلمنامه بعدی ام را بنویسم. ولی آنچه اکنون 
از قصــه فیلم بعدی ام در ذهــن دارم، اثری 

است که در مقایسه با »گیج گاه« داستان سر 
راست تری دارد. ولی در راستای »گیج گاه« 
و تجربیات فیلم های کوتاهم است، یعنی یک 

درام طنز تلخ.
جشنواره فیلم فجر را در ديده شدن 
فیلم سازان  اســتعدادهای  و كشف 

جوان چطور ارزيابی می كنی؟
جشــنواره فیلم فجر قطعا همیشه برای فیلم 
سازان مهم بوده است. ولی استعداد و کشف 
به معنای جایزه نیست. قطعا فیلم ها کار کرد 
و مخاطب خودشــان را پیدا می کنند. به نظر 
من مهم ترین کشف را خود مخاطب می کند. 
ما الان یادمــان نمی آید دقیقا چه فیلم هایی 
از جشــنواره  فجر جایزه گرفته اند اما فیلم ها 
در ذهن مردم حک و در دل تماشــاگران و 
منتقدان ماندگار می شــوند. قطعــا با دیدن 
فیلم ها، استعدادها کشف و حرف فیلم سازان 
شنیده می شــود و همین نکته جذاب است. 
قطعا جشنواره فیلم فجر، بستر مناسبی برای 
دیده شدن فیلم ها و فیلمسازان است. اما ای 
کاش این استعدادها به حال خود رها نشوند 
و زمینه مناسب برای ساخت فیلم های بعدی 
آن ها فراهم شــود. مگر در جشــنواره فجر 
استعداد بزرگی چون »واروژ کریم مسیحی« 
نداشــتیم که فیلم تحســین بر انگیز »پرده 
آخر« را ســاخت؟ پس چرا بعد از آن فرصت 
لازم برای ادامه فعالیت این کارگردان فراهم 
نشده است؟ مهم این اســت اگر استعدادی 
کشــف می شود، بســتر لازم  برای استمرار 

فعالیت او فراهم شود تا بتواند کار کند.
علی مصفا به عنوان مشاور كارگردان 
در پروژه »گیج گاه« با شما همکاری 
داشته است. از تجربه اين همکاری 

بگويید؟
اوایلی که فیلم نامه را می نوشتم حضور»علی 
مصفا« به عنوان یکی از بازیگران فیلم» گیج 
گاه «قطعی شده بود. ولی پس از آغاز ساخت 
فیلم، ایشان گرفتاری داشتند و در سفر بودند 
و متاسفانه فرصت نشد در فیلم نقش آفرینی 
کنند. جناب مصفا جزو نخســتین بازیگرانی 

بودند که فیلم نامــه را خواندند و خیلی هم 
آن را دوست داشــتند. به من انرژی دادند و 
گفتند» چه فیلم نامه خوبی حتما آن را بساز« 
اصولا برای ساخت فیلم اول باید یک مشاور 
کارگردان به سازمان سینمایی معرفی کنیم. 
ابتدا قرار بود استاد مســعود کیمیایی مشاور 
کارگردان باشند ولی ایشــان در بیمارستان 
بســتری بودند و این امکان فراهم نشــد. با 
خودم فکر کردم چه کسی بهتر از علی مصفا 
می توانند مشــاور کارگردان باشند. چون هم 
فیلم نامه را دوســت داشــتند و هم قرار بود 
در فیلم بازی کنند. ایشــان این پیشــنهاد را 
پذیرفتند ولی قســمت نشــد جلوی دوربین 
بیایند ولی همین که نامشان در تیتراژ فیملم 
آمده است، برایم افتخاری بزرگ است. وقتی 
فیلــم نامه را خواندنــد، صحبت هایی با من 
داشــتند که در زمان ساخت فیلم بسیار برایم 

راهگشا بود.
در فیلم نامه نويســی و بازيگردانی» 

گیج گاه« شیوه خاصی داشتی؟
من ایده قصــه» گیــج گاه« را در ذهن 
داشتم و تصمیم گرفتم آن را با »ارسلان 
امیری« بنویسم. اصولا هر ایده ای که به 
ذهنم می آید )حتــی در فیلم های کوتاه( 
آن را روی کاغــذ نمی نویســم بلکه اول 
دوربین می گــذارم و ایده را بازی می کنم 
و از دل آن بــازی، فیلــم را می بینم و از 
درون آن چیــزی در مــی آورم. بازیگری 
برای من خیلی مهم اســت و این تجربه 
را حتی با ارسلان امیری داشته ایم و ایده 
پردازی هایمان را بازی می کردیم. در سر 
صحنه فیلم »گیج گاه« هم چون استوری 
بورد داشــتم، دکوپاژم کاملا مشخص بود 
و ســعی می کردم بازی هــای متفاوتی از 
بازیگران بگیرم. این اتفاق در ســر صحنه 
فیلم هم بســیار پیش آمد که جاهایی در 
مورد شــخصیت، خودم بــرای بازیگران 
اجرایی ارائــه می دادم چون فکر می کردم 
بازیگــر با دنیای آن نقــش بهتر می تواند 

ارتباط برقرار کند.



6
دوشنبه 13  بهمن 1399/   سال سوم  /   شماره 864

Vol.3.No.864 / Feb .1.2021

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

مدیر کل بهبود محیط زیست شهری شهرداری مشهد؛

بهره برداری از بوستان خطی مسیل اقبال 
فاز ۲ تا پایان سال جاری

مدیــرکل بهبود محیط زیســت شــهری 
شهرداری مشــهد از پیشرفت فیزیکی ۹0 
درصدی بوستان خطی مسیل اقبال فاز دو 
و بهره  برداری از آن تا پایان ســال جاری 

خبر داد.
به گزارش صبح امروز، سید علی اکبر انتظام 
با بیان این خبر اظهار کرد: این بوســتان با 
اعتباری بالغ بر 5۴.۶ میلیارد ریال در منطقه 
هفت شهرداری مشهد در حال احداث است.
وی افــزود: یکی از دغدغــه  ها و مطالبات 

همیشــگی مردم مناطق مجاور این مسیل، حضور بزهکاران و معتادان متجاهر در مجاورت این 
مســیل بود؛ مطالبه  ای به حق، که باعث شــد احداث این پروژه در دستور کار معاونت خدمات 

شهری شهرداری مشهد قرار بگیرد.
انتظام خاطرنشــان کرد: عملیات احداث این بوســتان با وسعت بیش از هفت هزار متر مربع، از 
شهریور سال گذشته آغاز شده و بر اساس برنامه  ریزی های صورت گرفته، اسفند امسال به بهره 

برداری خواهد رسید.

جابجایی 3 میلیون و ۲00 هزار مسافر از 
طریق خطوط قطار شهری در دی ماه

مدیرعامل شرکت بهره برداری قطار شهری 
مشــهد گفت: در دی ماه امســال بیش از 3 
میلیون و ۲۲3 هزار و ۲۲۷ مســافر از طریق 

خطوط قطار شهری مشهد جابجا شده اند.
 به گزارش صبح امروز، وحید مبین مقدم در 
این خصوص افزود: طبــق آمار از ابتدا تا 30 
دی ماه امســال ۲ میلیون و 1۹۴ هزارو۷۹۷ 
مســافر از طریق خط یــک و یک میلیون و 
۲8۴ هزارو 30 مسافر از طریق خط دو جابجا 

شده اند.
وی افزود: این درحالی است که طبق آمار از ابتدا تا 30 آذر ماه امسال یک میلیون و 5۲۹ هزار و 
8۲5 مسافر از طریق خط یک و ۷3۹هزار و ۴۹3 مسافراز طریق خط دو و درمجموع ۲ میلیون و 

۲۶۹ هزارو 318 مسافراز طریق خطوط قطار شهری درآذر ماه جابجا شده اند .
مبین مقدم ادامه داد: مقایسه این دو آمار نشان دهنده افزایش جابجایی بیش از۹50 هزار مسافر 

در دی ماه نسبت به آذر ماه امسال است.

3۵ طرح آب و فاضلاب در مشهد آماده 
کلنگ زنی و افتتاح شد

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب مشهد 
گفت: در آستانه چهل و دومین سالگرد 
پیروزی انقلاب اســلامی 35 طرح آب 
و فاضــلاب با هزینه ســه هزار و ۴۶0 
میلیارد ریــال کلنگ زنی یا بهره برداری 

می شوند.
حسین اسماعیلیان روز یکشنبه در گفت 
و گو با خبرنگار ایرنا افزود: هشت طرح 
از این تعداد مربوط به بخش آب شهری، 
11 طرح در حوزه فاضلاب شهری و 1۶ 
طرح در زمینه تامین آب روستایی است.

وی ادامه داد: با اجرای این طرح ها شاهد افزایش کمی و کیفی آب شرب بهداشتی خواهیم بود.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب مشهد گفت: بهره برداری و شروع عملیات اجرایی 11 پروژه 
فاضلاب به میزان ۷1 کیلومتر با هزینه بالغ بر هزار و ۲55 میلیارد ریال نیز موجب ارتقای سطح 

سلامت و حفظ محیط زیست می شود.
وی افزود: برای پروژه های بخش آب نیز ۲ هزار و ۷8 میلیارد ریال هزینه می شود.

اسماعیلیان ادامه داد: پروژه های تامین آب شرب روستاها نیز در 1۶ روستا با هزینه 1۲8 میلیارد 
ریال اجرا می شــوند.وی گفت: هم اکنون 100 درصد جمعیت شــهر مشهد از آب شرب سالم و 
بهداشــتی برخوردار هستند و شبکه فاضلاب در این شهر نیز سه هزار و ۲00 متر طول دارد. با 
الحاق شــرکت آب و فاضلاب روستایی به این شــرکت، اکنون 303 هزار نفر زیرپوشش قرار 
گرفته اند و از مجموع 353 روســتا، ۲۲3 روستا تحویل این شرکت شده و آمادگی تحویل مابقی 
روستاهای با جمعیت ثابت شهرستان را نیز داریم.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب مشهد افزود: 
۷۹ روستا از این تعداد در اولویت اول آبرسانی با اجرای پروژه های اضطراری قرار گرفتند و برای 
رفع مشکلات آنها پروژه های متعدد برنامه ریزی شد که به رغم مشکلات اعتباری با جدیت اجرا 

می شوند.

هفتمین روز آلودگی پیاپی هوا در مشهد 
ثبت شد

مدیرکل حفاظت محیط زیست خراسان 
رضوی گفت: هم  اکنون کیفیت هوا در 
کلانشهر مشهد با میانگین 105 ای.کیو.
آی برای هفتمین روز متوالی در وضعیت 
هشدار و آلوده قرار دارد.تورج همتی روز 
یکشــنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا 
افزود: کیفیت هوا در مناطق ســمزقند، 
خیام شــمالی، شــهید کریمی، امامیه، 
شهر، چمن، شهید آوینی، الهیه و وحدت 
مشهد در وضعیت هشــدار و آلوده قرار 
دارد و در 1۴ ایستگاه دیگر این شهر در 

وضعیت هشدار و آلوده برای گروههای حساس است.
وی ادامه داد: در چنین شــرایطی افراد دارای بیماریهای قلبی، تنفسی، سالمندان، زنان باردار و 
کودکان تا زمان بهبود کیفیت هوا از رفت و آمد در مناطق آلوده خودداری کنند. مدیرکل حفاظت 
محیط زیست خراسان رضوی گفت: شایسته است شهروندان مشهدی با کاهش رفت و آمدهای 

غیرضروری، نقش مؤثر خود را در بهبود وضعیت هوای این شهر ایفا کنند. 
قرار داشتن شاخص کلی کیفیت هوا تا 50 ای.کیو.آی به معنای وضعیت پاک و بین 51 تا 100 

ای.کیو.آی نشانگر وضعیت سالم است.
قرار داشتن شــاخص کلی کیفیت هوا بین اعداد 101 تا 150 ای.کیو.آی به معنای آلودگی هوا 
برای افراد حساس و کودکان و بین اعداد 151 تا ۲00 ای.کیو.آی به معنای آلودگی هوا برای همه 
ســنین محسوب می شود.همچنین قرار داشتن شاخص کلی کیفیت هوا بین اعداد ۲01 تا 300 

ای.کیو.آی حالت اضطرار و بالاتر از عدد 300 نیز حالت بحرانی را نشان می دهد.
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معاون عمران حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد با اشاره به اینکه پروژه بازگشایی 
مسیر کوشش تا خلج در حال حاضر از حدود ۹۹ درصد پیشرفت فیزیکی برخورداراست، 
گفت: این پروژه تا ۲۲ بهمن به بهره برداری خواهد رسید.به گزارش صبح امروز، خلیل 
الله کاظمی دراین خصوص افزود: بازگشایی مسیر کوشش تا خلج یکی از خواسته های 
چندین ســاله ساکنان این منطقه است که با هدف بازگشایی انتهای کوشش و اتصال 
آن به شــریان اصلی شــهر اردیبهشت سال ۹8 آغاز شــد.وی اضافه کرد: اجرای این 
پروژه باعث کاهش ترافیک خیابان های کوشــش و قائم)عج( و همچنین اتصال این 
معبر به خیابان های خلج،قائم، بولوارنماز و دسترسی راحتربه منطقه گردشگری هفت 
حوض خواهد شد.کاظمی تصریح کرد:درحال حاضرعملیات اجرایی پروژه ازجمله پیاده 

روسازی، زیرسازی، آسفالت معبر، اجرای آیلند فضای سبز و تامین روشنایی انجام شده است .
کاظمی با اشاره به این که پروژه بازگشایی کوشش تا خلج طبق زمانبندی درنظر گرفته شده تا ۲۲ بهمن ماه سال جاری آماده بهره 

برداری خواهد شد، گفت: اجرای این پروژه بیش از 30 میلیارد تومان هزینه در برخواهد داشت.

جلسه بررسی مشکلات پروژه پارک کشاورزی شهری شهرک شهید رجایی با حضور 
شهردار مشهد و جمعی از مدیران شهری و هیات اجرایی پارک ۶8 هکتاری برگزار شد.
به گزارش صبح امروز، شــهردار مشهد به همراه مهدی یعقوبی معاون خدمات شهری 
شهرداری مشهد، احمدرضا سلامی مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
مشــهد و جمعی از مدیران شهری و هیات اجرایی پارک ۶8 هکتاری از پروژه بازدید و 

مشکلات موجود را مورد بررسی قرار دادند.
در این جلسه موضوعاتی همچون تکمیل صورت جلسه تحویل بستر مورد تایید آستان 
قدس رضوی بــا توجه به اینکه در حال حاضر محدوده پروژه تحت تملک شــرکت 
کشــاورزی رضوی بوده و در آن نسبت به کشت و کار اقدام شده است، تعیین تکلیف 

قطعی محدوده تحت تملک دانشــگاه فردوسی مشهد، عدم امکان اجرای پروژه در قسمت اتصال مسیر انحراف ریل با مسیر ۴5 
متری، عدم ارسال نقشه تاسیسات زیرزمینی ارگان های خدماتی و نامشخص بودن منابع آبی مورد بررسی و راهکارهای مناسب 

آن پیشنهاد شد.

بهره برداری از پروژه بازگشايی مسیر کوشش تا خلج تا 22 بهمن بررسی مشکلات پروژه پارک کشاورزی شهری شهرک شهید رجايی

همزمان با نخستین روز دهه فجر:

عملیات اجرايی ساخت 2 طرح بزرگ در مشهد آغاز شد
عملیات اجرایی ۲ طرح بزرگ عمران شهری 
در مشــهد همزمان با نخســتین روز از دهه 
مبارک فجر با حضور مقام های محلی، مدیران 

شهری و استانی در مشهد مقدس آغاز شد.
شهردار مشهد در مراسم آغاز عملیات اجرایی 
تقاطع غیر همسطح شــهید حریری و ایجاد 
مسیر شــرقی بولوار مصلی به بولوار حر که با 
حضور مدیران شــهری و استانی برگزار شد، 
گفت: مطالبه شورای شهر در دوسال گذشته 
قرارگرفتن تقاطع غیر هم ســطح مصلی در 
طرح تفصیلی برای مهیا شــدن زمینه اجرای 
آن در 10سال آینده بود اما با تلاش همکارانم 
این پروژه اکنون به سرعت در حال اجرا است 
و طی دو تا ســه ماه آینده آماده بهره برداری 

خواهد شد.
به گــزارش صبح امــروز، محمد رضا کلائی 
افزود: دوســال پیش در همین زمان یکی از 
مطالبات جدی شورای شهر این بود که طرح 
اجرای تقاطع غیر همســطح مصلی در طرح 
تفصیلی قراربگیرد تا شــاید زمینه اجرای آن 

ظرف 10 سال آینده محیا شود.
وی اضافه کرد: اما نه تنها این پروژه در طرح 
دیده شد بلکه عملیات اجرایی آن بهمن سال 
۹8 آغاز و امروز خوشــبختانه ایــن پروژه از 
پیشرفت فیزیکی مناسبی برخوردار است و با 
تلاشهای انجام شده ظرف ۲-3ماه آینده این 

تقاطع به بهره برداری خواهد رسید.
کلائی تصریح کرد: اکنون بالغ بر ۲8۶ هکتار 
از اراضی محدوده شهرک شهید رجایی و باهنر 
بــا حمایت مدیریت عالی اســتان و همراهی 
آســتان قدس و عنایت شخص تولیت آستان 
قدس رضوی برای ایجاد بوستان ۷0 هکتاری، 
مسکن ارزان قیمت و سایر پروژه های عمرانی 
درمحدوده این دو شهرک در اختیار شهرداری 
مشــهد قرارگرفته است که از این بابت تشکر 

می کنم.
کلائی بــه آغاز عملیات اجرایــی تقاطع غیر 
همسطح شهید حریری اشاره کرد و ادامه داد: 
نفع همراهی دســتگاه های مختلف به ویژه 
آســتان قدس رضــوی و راه آهن جمهوری 
اسلامی برای احداث این تقاطع به شهر، زائران 

و مجاوران خواهد رسید.
شهردارمشهد با بیان اینکه طی یکی دوهفته 
آینده شــاهد افتتاح پروژه بازگشــایی مسیر 
کوشــش خلج خواهیم بود، خاطرنشان کرد: 
ایــن پروژه طبق زمانبندی باید ۶ ماه دیگر به 

بهره برداری می رسید اما پیمانکار این پروژه 
شرکت ماشین بتن آستان قدس رضوی است 
این پروژه را ۶ ماه زودتر از زمان تعیین شــده 

آماده بهره برداری کرده اند.
وی ادامه داد: پیمانکار تقاطع غیر همســطح 
شهید حریری نیز که عملیات اجرایی آن امروز 
آغاز شد، شرکت بتن ماشین رضوی است، لذا 
با توجه به تجربیات و همت این شــرکت می 
خواهم این پروژه را با ســرعت بیشتر و ظرف 

5ماه آماده بهره برداری کنند.
کلائی اضافه کرد: این همه کار ســخت را در 
شــهر انجام داده ایم، لذا بــه گونه ای برنامه 
ریزی شــود تا تقاطع غیر همســطح شهید 
حریری به جای زمانبندی 8ماهه ظرف 5ماه 
اجرا شود که انشالله شاهد تحقق این موضوع 

باشیم.
وی افــزود: تامین منابع مالی اجرای پروژه ها 
هم در حوزه مالی و هم در حوزه اقتصادی در 
کنار اقدامات فنی کار سختی است که بابت آن 

از همکارانم در این حوزه ها تشکر می کنم.
شهردارمشهد درادامه گفت: امیدوارم به برکت 
دعای خیر شهروندان و نیت خیر همکارانم در 
ایام مبارک دهه فجر و میلاد باسعادت حضرت 
زهرا)س( دو پروژه مهم تقاطع غیر همسطح 
مصلی و شهید حریری را که آثار و فواید زیادی 
برای شهر دارد، طبق زمانبندی به بهره برداری 

برسانیم .
 بهره برداری تا 8 ماه آينده

نایب رییس شورای شهر مشهد گفت: مدیریت 
شهری مشــهد برای آغاز عملیات اجرایی دو 
پروژه پل غیرهمسطح شهید حریری و ایجاد 
مسیر شرقی بولوار مصلی تا بولوار حر، بیش از 
1۴0میلیارد تومان اعتبار هزینه خواهد کرد و 
این پــروژه حداکثر ظرف 8 ماه آینده به بهره  

برداری می رسند.
حمیدرضا موحــدی زاده اظهارکــرد: انقلاب 
اســلامی دو هدف عمده و مهم داشت؛ اول 
آنکه مردم برسرنوشــت خود حاکم باشند که 
این مهم از طریق برگزاری انتخابات مختلف 
محقق شــد و دیگری هم به حداقل رساندن 

مناطق کم  برخوردار شهرها بوده است.
وی با بیان اینکه بســیاری از کارشناســان، 
احداث راه را مقدمه توســعه و مروج فرهنگ 
توسعه می  دانند، بیان کرد: از این طریق است 
که سایر نهادهای توسعه نیز ورود کرده و مردم 

هم برای ساخت منطقه مشارکت می کنند.

نایب رییس شورای شــهر مشهد با اشاره به 
دو پروژه عمرانی که امــروز عملیات اجرایی 
و احداث آن ها آغاز می شــود، افزود: مدیریت 
شــهری مشــهد برای این دو پروژه بیش از 
1۴0میلیاردتومــان اعتبار هزینه خواهد کرد و 
حداکثر ظرف 8 ماه آینده به بهره  برداری می 

 رسند.
موحدی  زاده ادامه داد: در سال نخست فعالیت 
شورای پنجم بازدیدی از این محدوده داشتیم 
و هیچــگاه گمان نمی  کردیم که این دیوارها 
برچیده و بن  بســت آن شکسته شود ولی با 
همت و سیاست شورای پنجم در قالب برنامه 
توسعه ۴ ساله و پیگیری های شهردار پرتلاش 
مشهد می  بینیم که گره های چندین ساله، در 

سایه تعامل و هم   افزایی گشوده می  شوند.
وی با بیان اینکه شهرداری، نهادی فرابخشی 
است و به واســطه تعامل و مشارکت  دستگاه 
 های مختلف می  تواند شــهر را توسعه دهد و 
امکانات و رفاه لازم برای شهروندان را فراهم 
آورد، خاطرنشــان کرد: بســیار خرسندیم که 
این تعامل بین دســتگاه  های مختلف اعم از 
شورای شهر، شهرداری، راه  آهن، آستان قدس 
رضوی، اداره کل راه و شهرســازی، سازمان 
اوقاف و امور خیریه و ... در منطقه ۶ شهرداری 

شکل گرفته است.
نایب رییس شورای شهر مشهد تاکید کرد: از 
استانداری خراسان رضوی نیز انتظار داریم تا 
شهرداری را مورد حمایت قرار دهد و با تلاش 
برای افزایش اختیارات شوراها، موجبات جلب 
رضایت مردمی را فراهم آورد؛ وقتی قدرت به 
مردم داده شد، آن ها می  توانند عوارض تعیین 
و قوانین تصویب کنند، نه اینکه منتظر باشند تا 
در مرکز و پایتخت برای آن ها تصمیم  گیری 

شود.
موحدی زاده عنوام کرد: همچنین در چشــم 
 انداز منطقه ۶ شــهرداری مشــهد، پارک ۶8 
هکتاری دیده شــده که عملیــات اجرایی آن 
درحال انجام اســت؛ این اقدام بدون شــک 
چهــره منطقه را متحول خواهد کرد و موجب 

خرسندی شهروندان می  شود.
ايجاد مسیر مستقیم به حرم رضوی از 
بلوار صد متری مشهد و جاده سرخس

معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
مشهد گفت: با احداث مسیر ۶ کیلومتری امتداد 
شــرقی بولوار مصلی تا بولوار حر بار ترافیکی 
بلوار حر، تقاطع عباس پور و شهرک مصطفی 

خمینی)ره( گشــایش خواهد شــد و مســیر 
مســتقیم دیگری برای تشرف زائران به حرم 
مطهر رضوی از صد متری و جاده ســرخس 

فراهم خواهد کرد.
خلیل الله کاظمی در حاشیه  این مراسم اظهار 
کــرد: تصمیم به اجرای ایــن فرایند در 8 ماه 
گذشــته کلید خورد. در این مــدت مجوزات 
قانونــی برای قرارگرفتــن در طرح تفصیلی، 
کمیسیون ماده 5 و مصوبات قانونی آن انجام 
شد. هماهنگی و تعامل مثبتی با مالکین این 
فضا از جمله آستان قدس رضوی، قند شیرین، 
چین چین و بخش خصوصی شــکل گرفت. 
در این مدت مناقصه طرح انجام و نقشه های 
آن نیز انتخاب شد. اگر پیگیری های شخص 
شــهردار وجود نداشــت، پیش بینی دو تا سه 

ساله ای برای تثبیت این موضوع داشتیم.
وی در خصــوص ویژگی هــای ایــن محور 
خاطرنشــان کرد: با احداث این محور مســیر 
مســتقیمی از بلــوار مصلی به حــرم مطهر 
رضــوی ایجاد خواهد شــد. تنها محوری که 
مســیر مســتقیمی به حرم رضوی دارد بلوار 
امام رضا)ع( اســت که اکثر زائران از آن بلوار 
به حرم مطهر مشرف می شوند. با احداث این 
تقاطع که در اردیبهشــت یا خرداد ماه 1۴00 
به بهره برداری خواهد رسید مسیر مستقیمی از 
صدمتری و جاده سرخس برای تشرف زائران 

به حرم مطهر خواهیم داشت.
معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
مشــهد ادامه داد: طول این محــور حدود ۶ 
کیلومتــر و عرض آن ۴.5 متر اســت. در این 
مسیر، یک باند فضای سبز به عرض 3.5 متر 
و یک باند مســیر دوچرخه سواری و پیاده روی 
۴ متری در نظر گرفتیــم که در همین پروژه 

عملیات اجرایی آن انجام خواهد شد. 
کاظمی افزود: پیش از ایــن که این پروژه را 
کلنگ زنی کنیم همکاران در این نقطه حدود 
دو کیلومتر ریل راه آهــن را جابه جا کردند. به 
دلیل اینکه امکان جابجایی سیستم فشار قوی 
وجود ندارد، مجبور بودیم ریل راه آهن را جابه جا 
کنیم تا زیرگذر پل را از یک قســمت جابه جا 
شــده عبور دهیم. یک پروسه زمانی دو ماهه 
برای جابه جایی ریــل راه آهن تعریف کردیم 
که در اوایل اســفند ماه انجام خواهد شد تا در 
تعطیلات نوروزی مشکلاتی برای جابه جایی 

مسافران نداشته باشیم.
وی تصریــح کرد: در همین نقطــه به دلیل 

تقاطعی که با ریل راه آهن داریم، زیرگذری به 
طول ۷00 متر احداث خواهیم کرد. این نقطه تا 
بلوار حر حدود 3.5 کیلومتر طول دارد. برآورد ما 
برای انجام این مسیر تا بلوار مصلی ۷۲ میلیارد 
و احداث زیرگذر ۶۲ میلیارد است که مجموعا 
حدود 150 میلیارد تومان با شرکت بتن ماشین 

آستان قدس رضوی قرارداد منعقد کرده ایم.
معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
مشهد بیان کرد: همچنین یک دسترسی برای 
جاده محمدآباد در نظــر گرفته ایم. در انتهای 
جاده محمدآباد که مجموعه هوانیروز را داریم، 
علی رغم پیگیری های انجام شــده نتوانستیم 
آن محور را تعریض تر کنیم. همشهریان ما در 
شــهرک مصطفی خمینی به دلیل عرض کم 
معبر ناراضی بودند. اتصالی که از نقطه به جاده 
محمدآباد انجام خواهد شد ۴50 متر طول دارد 
و جاده محمدآباد را هم به بلوار مصلی متصل 
کرده و ترافیک را در شهرک مصطفی خمینی 

کاهش خواهد داد.
کاظمی یادآور شد: در این مجموعه نزدیک به 
۶000 تا ۷000 خانوار در دو شــهرک پانیذ و 
شیرین ساکن هستند. متاسفانه به دلیل عدم 
دسترسی شــهروندان این دو شهرک فقط از 
یک معبــر ۲.5 متری از زیر ریل  راه آهن تردد 
دارند. با انجام این پروژه دسترسی شهروندان 
شهرک پانیذ و شیرین به محور بلوار مصلی نیز 

انجام خواهد شد.
وی گفت: دو شــهرک شهید رجایی و شهید 
باهنــر بیش از ۲00 هزار نفــر جمعیت دارند. 
همچنین  زائران شهرســتان ســرخس از آن 
جاده وارد مشهد می شوند. با احداث این پروژه 
بار ترافیکی بلوار حر و تقاطع عباس پور به این 
محور منتقل خواهد شــد. و گشایش ترافیکی 

قابل توجهی در بلوار حر خواهیم داشت.
معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
مشــهد عنوان کرد: همچنین میان شــهرک 
شهید رجایی و شــهید باهنر 38 هتکار زمین 
را تملــک کرده ایــم که دپوی خــط ۴ قطار 
شــهری،  پایانه مســافربری شــرق مشهد، 
تاکسیرانی  اتوبوس رانی و  سیستم حمل ونقل 
مشهد در آن منطقه قرار دارد. امیدوارم در یک 
برنامه ریــزی 8 ماهه این دو پروژه را به پایان 

برسانیم.
هم چنین معــاون هماهنگی امــور عمرانی 
اســتانداری خراســان رضوی در این مراسم 

سخنرانی کرد.



7
دوشنبه 13  بهمن 1399/   سال سوم  /   شماره 864

Vol.3.No.864 / Feb .1.2021

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ی
زش

ور

خبر

۱0 نفر از نامزدهای حضور درانتخابات 
فدراسیون فوتبال رد صلاحیت شدند

فدراســیون فوتبال اعلام کــرد از بین نامزدهای ثبت نام کننده برای حضــور در انتخابات این 
فدراسیون 10 نفر رد صلاحیت شدند.

به گزارش مهر، فدراسیون فوتبال با صدور اطلاعیه جدیدی در این مورد اعلام کرد: »به اطلاع 
می رساند کمیته بدوی انتخابات فدراسیون بر اساس نقشه راه مقررات انتخاباتی، مرحله نخست 
بررسی صلاحیت کاندیداهای محترم انتخابات فدراسیون فوتبال را در تاریخ یازدهم بهمن سال 
13۹۹ به اتمام رســانده و صلاحیت تعداد 81 نفر را اعلام و تعداد 10 نفر به دلیل نداشــتن فرم 

تاییدیه رد صلاحیت شده اند.
بدیهی است هرگونه اعتراض از سوی افراد رد صلاحیت شده از طریق کمیته استیناف انتخابات 

قابل رسیدگی خواهد بود.«
 انتخابات فدراســیون فوتبال قرار است روز 10 اســفند برگزار شود که برای پست ریاست این 
فدراســیون پنج نفر ثبت نام کرده اند که بر اساس گزارشــی که امروز یکشنبه در گروه ورزشی 

خبرگزاری مهر منتشر شد، احتمال تایید صلاحیت نشدن دو گزینه از بین آنها وجود دارد.

فدراسیون فوتبال هنوز اسامی 10 نفری که تایید صلاحیت نشده اند را اعلام نکرده است.

بازگشت فرشید باقری به تمرینات استقلال
با اعلام باشگاه استقلال، فرشید باقری هافبک مغضوب تیم استقلال مجوز حضور در تمرینات 
این تیم را دریافت کرد.به گزارش ســایت رســمی باشگاه اســتقلال، با اعلام مدیریت باشگاه 
اســتقلال و موافقت سرمربی این تیم، فرشــید باقری هافبک میانی آبی پوشان پایتخت مجوز 
حضور در تمرینات را کســب کرد و از امروز )دوشنبه( در تمرینات استقلال شرکت خواهد کرد.
باقری از چند هفته پیش با تصمیم کادر فنی از حضور در تمرینات آبی پوشان منع گردیده بود.

مهدی طارمی کارآمدترین مهاجم پورتو از 
سال ۲0۱۵

یــک روزنامه پرتغالی از مهدی طارمی مهاجم ایرانی تیم پورتو به عنوان کارآمدترین مهاجم 
از ســال ۲015 نام برد.به گزارش مهر، مهدی طارمی در هفت بازی گذشــته خود برای تیم 
پورتو پرتغال هفت گل به ثمر رسانده است. در مجموع جام حذفی و لیگ پرتغال، این مهاجم 
ایرانی در این فصل موفق شده برای پورتو 11 گل به ثمر برساند و به روند خوب سال گذشته 
خــود ادامه بدهد.روزنامه »اوجوگو« پرتغال امروز آمــاری را از تیم پورتو و بازیکنان این تیم 
منتشر کرده است. بخشی از این گزارش که روی جلد روزنامه هم کار شده، به مهدی طارمی 
اختصــاص دارد.طبق اعلام اوجوگو، طارمی کارآمدترین و موثرترین مهاجم از ســال ۲015 
اســت.طارمی با عملکرد خوبش نه تنها پورتو را در جمع مدعیان قهرمانی لیگ پرتغال حفظ 
کرده اســت بلکه با چهار گل در جام حذفی، کمک کــرد پورتو راهی مرحله نیمه نهایی این 
رقابت ها شود.به گزارش خبرنگار مهر، باشگاه پورتو هم یک نظرسنجی برای انتخاب بهترین 

گل ماه ژانویه انجام داده است که در این نظرسنجی گل مهدی طارمی هم وجود دارد.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای  
فاقـد سـند رسـمی . برابر رای شـماره 13۹۹۶030۶۲۷1003۹81 هیـات موضوع قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک مشـهد منطقه پنـج تصرفات 
مالکانـه بلامعـارض متقاضـی جعفـر صبـوری حصـار فرزند عبدالحسـین در  سـه دانگ مشـاع  از ششـدانگ اعیان  
یـک  بـاب خانـه بـه مسـاحت 30۹/۲5  متـر مربع قسـمتی از پـلاک۷1  اصلی بخـش ۹ واقع در خیابان مسـلم 15 
پـلاک 313 اعیـان متعلـق بـه خـود متقاضی و عرصـه موقوفه قهـار قلی میـرزا محرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور 
اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت به فاصله 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خود 
را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکـور و عدم وصول اعتـراض طبق مقررات 
سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد.ضمنا صدور سـند مانع از مراجعـه متضرر به دادگاه نخواهد شـد. م.الـف۹۷5 تاریخ 

انتشـار نوبت اول: 13۹۹/11/13. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 13۹۹/11/۲8
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای  
فاقـد سـند رسـمی . برابر رای شـماره 13۹۹۶030۶۲۷1003۹80 هیـات موضوع قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک مشـهد منطقه پنـج تصرفات 
مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خلیـل صبـوری حصـار فرزنـد عبدالحسـین  بشـماره شناسـنامه 1۶ صادره از مشـهد 
در سـه دانـگ مشـاع  از ششـدانگ اعیـان  یـک  بـاب خانه بـه مسـاحت 30۹/۲5  متـر مربع قسـمتی از پلاک۷1  
اصلـی بخـش ۹ واقـع در خیابـان گاز مسـلم شـمالی  15 پـلاک 313 اعیـان متعلـق بـه خـود متقاضـی و عرصـه 
موقوفـه قهـار میـرزا محـرز گردیـده اسـت. لذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتب در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز آگهی 
مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از 
تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجع قضایـی تقدیم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت 
انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.ضمنا صدور سـند 
مانـع از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نخواهـد شـد. م.الـف۹۷۷ تاریخ انتشـار نوبـت اول: 13۹۹/11/13. تاریخ انتشـار 

نوبـت دوم: 13۹۹/11/۲8
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد 
سـند رسـمی . 1ـ نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و3 قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمان های فاقد سـند 
رسـمی مصـوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شـماره  13۹۹۶030۶0130015۴۲مـورخ 13۹۹/8/1۷ هیات اول موضوع ماده 
یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملـک گناباد تصرفـات مالکانه و بلامعـارض متقاضـی  آقای علی 
ربانـی زاده فرزنـد حسـن در ششـدانگ یکبـاب منـزل  بـه مسـاحت ۲۷۴/۹۷ متر مربع از پـلاک  شـماره  ۲۲۷۹  فرعی 
از یـک اصلـی واقـع در اراضـی علـی آبـاد  بخش یـک حوزه ثبـت ملک گنابـاد از محل مالکیت مشـاعی خـود متقاضی 
مالـک رسـمی محـرز گردیده اسـت، لـذا به موجب مـاده 3 قانـون  تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای 
فاقـد سـند رسـمی و مـاده 13 آئین نامـه مربوطه این آگهی در دو نوبت بـه فاصله 15 روز از طریق ایـن روزنامه و محلی 
/ کثیرالانتشـار در شـهرها منتشـر و در روسـتاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشـخاص ذینفع به آرای اعلام شـده 
اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی و در روسـتاها از تاریخ الصـاق در محل تا دو مـاه اعتراض خود 
را بـه اداره ثبـت محـل وقـوع ملـک تسـلیم و گواهـی تقدیم و رسـید اخذ نماینـد. معترض بایـد ظرف یک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل نماید و گواهـی تقدیم دادخواسـت بـه اداره 
ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در این صـورت اقدامات ثبـت موکول به ارائـه حکم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی که 
اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگردد یـا معترض، گواهـی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل را ارائه نکند 
اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیت مـی نماید و صدور سـند مالکیت مانـع از مراجعـه متضرر به دادگاه نیسـت. 

تاریـخ انتشـار نوبت اول: 13۹۹/11/13 .تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 13۹۹/11/۲8
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ رئیس ثبت اسناد و املاک گناباد

مفقودی
کارت و بـرگ سـبز و بـرگ کمپانـی موتـور سـیکلت همـرو تیـپ 1۲5CDI مـدل 13۹0 بـه شـماره 8۲5۷۶ ایران 
۷۶۴  شـماره موتـور 15۶FMI1۲5NBF8800۷0۷۲ و شـماره تنـه NBF**1۲5B۹033083 مربـوط بـه محمدرضا 

اسـحاقی مفقـود گردیـده و از درجـه اعتبار سـاقط می باشـد.

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای  
فاقـد سـند رسـمی . 1ـ نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و3 قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمان های 
فاقـد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/۹/۲0 و برابـر رای شـماره 13۹۹۶030۶0130015۴0 مـورخ 13۹۹/8/1۷ هیات 
اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکور مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت ملک گنابـاد تصرفات مالکانـه و بلامعارض 
متقاضـی آقـای داود رجـب نـژاد  فرزند حسـین در ششـدانگ یکباب منزل به مسـاحت ۲01/۲۹ متـر مربع از پلاک 
هـای ثبتـی  شـمارات 885 و888 و5۴۲۶  فرعـی از یـک اصلـی واقـع در اراضـی علـی آباد  بخش یـک حوزه ثبت 
ملـک گنابـاد خریـداری شـده مـع  الواسـطه از آقایـان زیـن العابدیـن برومنـد کاخکـی و محمـد رضازاده و حسـین 
وارسـته  ، مالـکان رسـمی محـرز گردیـده اسـت، لذا بـه موجب مـاده 3 قانون  تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی 
و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و مـاده 13 آئین نامـه مربوطه این آگهـی در دو نوبت به فاصلـه 15 روز از طریق 
ایـن روزنامـه و محلی / کثیرالانتشـار در شـهرها منتشـر و در روسـتاها رای هیـات الصاق تا در صورتیکه اشـخاص 
ذینفـع بـه آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولین آگهـی و در روسـتاها از تاریخ الصاق 
در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبت محل وقـوع ملک تسـلیم و گواهی تقدیم و رسـید اخـذ نمایند. 
معتـرض بایـد ظـرف یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل 
نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در ایـن صـورت اقدامات ثبـت موکول 
بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتـی که اعتـراض در مهلـت قانونی واصـل نگردد یا معتـرض، گواهی 
تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صدور سـند مالکیت مـی نماید 
و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نیسـت. تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 13۹۹/11/13 .تاریخ 

انتشـار نوبت دوم: 13۹۹/11/۲8
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ رئیس ثبت اسناد و املاک گناباد

511/5اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدريه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظـر بـه دسـتور مـواد 1و 3 قانـون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مصوب  
13۹0/۹/۲0 و برابـر رای شـماره  13۹۹۶030۶00۶00۲515  هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانون مذکور مسـتقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک تربـت حیدریه تصرفـات  مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی آقای مهـدی رضا زاده 
فرزند اسـماعیل به شـماره شناسـنامه 1۷ صادره از رشـتخوار  نسـبت به ششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت 
۲۶5/۹۲  متـر مربـع) دویسـت وشـصت و پنـج و نـود و دو صـدم مترمربـع( قسـمتی از پلاکـ  ۷۴8 متصـل به ۲۹1 
فرعـی از اراضـی برقـی پـلاک ۷  اصلـی  دهسـتان اربعـه واقـع در خراسـان رضـوی بخـش یک حـوزه ثبت ملک 
تربـت حیدریـه خریـداری مـع  الواسـطه از ورثه مالک رسـمی غلامرضا هادی زاده رئیسـی محرز گردیده اسـت. لذا 
بـه موجـب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 13 قانون 
آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبت به فاصلـه 15 روز از طریـق روزنامه محلی و کثیرالانتشـار در  شـهرها 
منتشـر تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفـع بـه رای اعـلام شـده اعتراض داشـته باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولین 
آگهـی تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره ثبت محل وقوع ملک تسـلیم و رسـید اخـذ نمایند.  معتـرض باید  
ظـرف یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محل نمایـد و گواهی 
دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویل دهـد که در این صـورت اقدامات ثبت موکـول به ارائه حکـم قطعی دادگاه 
اسـت و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونی واصـل نگردد یا معتـرض، گواهی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه 
عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صدور سـند مالکیت مـی نماید و صدور سـند مالکیـت مانع از 
مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت. تاریخ انتشـار نوبت اول: 11/13/ 13۹۹ . تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 13۹۹/11/۲8

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/6ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدريه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 قانـون تعیین تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب 
13۹0/۹/۲0 و برابـر رای شـماره 13۹۹۶030۶00۶00۲۹10 هیـات اول موضـوع ماده یک قانون مذکور مسـتقر در 
واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک تربت حیدریـه تصرفـات  مالکانه و بلامعـارض متقاضـی خانم زنیب عطائی سـعادت 
آبـاد فرزنـد حسـن بـه شـماره شناسـنامه  ۹ صـادره از خـواف  نسـبت به ششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت  
105 متـر مربـع) یکصـد و پنـج مترمربع( قسـمتی از پلاکـ ۲0۴  فرعی از اراضی حسـنی سـفلی پـلاک ۲33  اصلی 
دهسـتان اربعـه واقـع در خراسـان رضـوی بخش یـک ثبت ملک تربـت حیدریه از محـل مالکیت مشـاعی متقاضی 
محـرز گردیـده اسـت. لـذا به موجـب ماده 3 قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 

رسـمی و مـاده 13 قانـون آئیـن نامـه مربوطه ایـن آگهی در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق روزنامه محلی و 
کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفـع به آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند باید 
از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی تـا دو مـاه اعتـراض خود را به ایـن اداره ثبـت محل وقوع ملک تسـلیم و رسـید اخذ 
نماینـد.  معتـرض بایـد  ظـرف یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض مبـادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهد کـه در این صـورت اقدامات ثبـت موکول به 
ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگردد یـا معتـرض، گواهی 
تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صدور سـند مالکیت مـی نماید 
و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت. تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 11/13/ 13۹۹ . تاریخ 

انتشـار نوبت دوم: 13۹۹/11/۲۹
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/7آگهی فقدان سند مالکیت
نظـر بـه اینکـه  آقـای عزیز بهشـتی محمودی باسـتناد ۲ برگ فرم استشـهادیه منضـم به فرم تعهد جهـت دریافت 
سـند مالکیـت المثنـی نوبـت اول به ایـن اداره مراجعه نموده و مدعی اسـت سـند مالکیت ششـدانگ اعیـان یکباب 
خانـه بـه شـماره پـلاک 1588 فرعـی از ۲۴ مکـرر اصلـی بخـش۹ مشـهد که متعلـق به نامبـرده میباشـد  به علت 
سـهل انـگاری  مفقـود گردیـده اسـت. بـا بررسـی دفتـر املاک معلـوم شـد مالکیـت نامبـرده در ذیل شـماره ثبت 
15۷۶۴۲ دفتـر ۷88 صفحـه ۲۶0 بنـام آقای عزیز بهشـتی محمودی ثبت و سـند به شـماره چاپـی  3۴۴۲00  صادر 
گردیـده اسـت. دفتـر امـلاک بیـش از ایـن حکایتـی ندارد. لـذا به اسـتناد مـاده 1۲0 اصلاحـی  قانون ثبـت مراتب 
یـک نوبـت آگهـی و متذکـر مـی گردد هرکس نسـبت به ملـک مورد آگهـی معامله ای انجـام داده یـا مدعی وجود 
سـند مالکیـت نـزد خـود باشـد بایسـتی ظـرف ده روز از تاریخ انتشـار ایـن آگهی اعتـراض کتبی خود را به پیوسـت 
اصـل سـند مالکیـت یـا سـند معامله رسـمی به ایـن اداره تسـلیم نماید. بدیهی اسـت در صـورت عـدم اعتراض در 
مهلـت مقـرر و یـا وصـول اعتـراض بدون ارائه سـند مالکیت یا سـند معامله رسـمی نسـبت به صدور سـند مالکیت 

المثنـی و تسـلیم آن بـه متقاضی اقـدام خواهد شـد. م.الف 1۷۹
محمد جواد غلامی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد مقدس

511/8آگهی فقدان سند مالکیت
نظـر بـه اینکـه  آقـای سـید علـی محمـدی برابـر وکالتنامـه شـماره ۲3۶۲5 مـورخ 13۹۹/10/۹ دفتر 305 مشـهد 
بوکالـت از طـرف خانـم معصومـه حقیقـی نجف آبادی  باسـتناد ۲ بـرگ فرم استشـهادیه منضم به فـرم تعهد جهت 
دریافـت سـند مالکیـت المثنـی نوبـت اول بـه ایـن اداره مراجعه و مدعی اسـت که سـند مالکیت  ششـدانگ اعیان 
یـک بـاب  آپارتمـان بـه شـماره پـلاک 1۷۴۲1 فرعـی از351۶ فرعـی از 5  اصلـی بخـش۹ مشـهد کـه متعلق به 
نامبـرده میباشـد  بـه علت سـهل انـگاری  مفقود گردیده اسـت. با بررسـی دفتر املاک معلوم شـد مالکیـت نامبرده 
در ذیـل شـماره دفتـر امـلاک الکترونیـک  13۹۷۲030۶0030۲1۶53   بنـام معصومـه حقیقی نجف آبـادی ثبت و 
سـند بـه شـماره چاپـی ۲۶۹۷5۴ سـری ب ۹۷ صـادر گردیده که برابـر سـند ۲۴30۲8 مـورخ 13۹۷/1۲/1 دفتر ۷۲ 
مشـهد در رهـن بانـک ملـت قـرار گرفته اسـت . دفتر املاک بیـش از ایـن حکایتی ندارد. لـذا به اسـتناد ماده 1۲0 
اصلاحـی  قانـون ثبـت مراتـب یـک نوبـت آگهـی و متذکر می گـردد هرکس نسـبت به ملـک مورد آگهـی معامله 
ای انجـام داده یـا مدعـی وجـود سـند مالکیـت نـزد خـود باشـد بایسـتی ظـرف ده روز از تاریخ انتشـار ایـن آگهی 
اعتـراض کتبـی خـود را بـه پیوسـت اصـل سـند مالکیت یا سـند معامله رسـمی به ایـن اداره تسـلیم نمایـد. بدیهی 
اسـت در صـورت عـدم اعتـراض در مهلـت مقـرر و یـا وصـول اعتـراض بـدون ارائه سـند مالکیـت یا سـند معامله 

رسـمی نسـبت بـه صـدور سـند مالکیت المثنـی و تسـلیم آن به متقاضـی اقـدام خواهد شـد. م.الف 1۷8
محمد جواد غلامی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد مقدس

511/9آگهی فقدان سند مالکیت
نظـر بـه اینکـه  آقـای محمـد صـادق واحـدی فـرد احـدی از ورثـه مرحـوم حسـین واحدی رمضـان زاده حسـینی 
باسـتناد ۲ بـرگ فـرم استشـهادیه منضم بـه فرم تعهد جهـت دریافت سـند مالکیت المثنـی نوبت اول بـه این اداره 
مراجعه نموده و مدعی اسـت  سـند مالکیت سـه دانگ از ششـدانگ عرصه و اعیان یک دسـتگاه عمارت مشـتمل 
بـر بیرونـی بـه شـماره پـلاک 1833  اصلـی بخش دو مشـهد که متعلق بـه نامبرده میباشـد به علت سـهل انگاری  
مفقـود گردیـده اسـت. بـا بررسـی دفتـر املاک معلـوم شـد مالکیت نامبـرده در ذیـل شـماره ثبـت 5353 دفتر ۴۹ 
صفحـه 1۲8 بنـام حسـین واحدی رمضان زاده حسـینی ثبت و سـند به شـماره چاپی5۴5۴81  صادر گردیده اسـت. 
دفتـر امـلاک بیـش از ایـن حکایتی نـدارد. لذا به اسـتناد مـاده 1۲0 اصلاحی  قانـون ثبت مراتب یـک نوبت آگهی 
و متذکـر مـی گـردد هرکـس نسـبت به ملک مـورد آگهـی معامله ای انجـام داده یا مدعـی وجود سـند مالکیت نزد 
خـود باشـد بایسـتی ظـرف ده روز از تاریـخ انتشـار این آگهی اعتـراض کتبی خود را به پیوسـت اصل سـند مالکیت 
یـا سـند معاملـه رسـمی بـه ایـن اداره تسـلیم نمایـد. بدیهـی اسـت در صـورت عـدم اعتـراض در مهلت مقـرر و یا 
وصـول اعتـراض بـدون ارائه سـند مالکیت یا سـند معامله رسـمی نسـبت به صـدور سـند مالکیت المثنی و تسـلیم 

آن بـه متقاضـی اقـدام خواهد شـد. م.الف 1۷۷
محمد جواد غلامی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد مقدس

انتقاد بی سابقه مهدی تارتار:

اتفاقات بازی با فولاد باعث ننگ فوتبال بود
ســرمربی تیم فوتبال پیکان با انتقاد شــدید 
از اتفاقــات رخ داده پیــش از بــازی با فولاد 
خوزســتان، این اتفاقات را باعث ننگ فوتبال 
ایــران دانســت و گفت: توجیــه فولادی ها 
مضحک بود.بــه گزارش مهر، تیــم فوتبال 
فولاد خوزســتان روز گذشته در حالی میزبان 
پیکان بود که قبل از شروع این بازی، اقدام به 
عریض کردن زمین و گل آلود کردن کنار خط 
کــرده بودند. پیکانی ها مدعی بودند این اقدام 
برای مقابله با پرتابهای بلند اوت نادر محمدی 

بازیکن این تیم انجام شده است.
این مســئله انتقاد و اعتراض پیکانی ها را در 
پی داشــت و در نهایت با دستور ناظر بازی، 

خط های زمین به حالت استاندارد برگشت.
هرچند ســعید آذری مدیرعامل باشگاه فولاد 
از این اتفاق عذرخواهی کرد اما مهدی تارتار 
ســرمربی تیم پیکان این اقدام فولادی ها را 
باعث ننگ و آبروریزی فوتبال ایران دانســت 
و از ارکان قضایی فدراســیون فوتبال خواست 
به آن ورود کنند.تارتــار که با »رادیو تهران« 
گفتگو می کــرد، در این خصوص گفت: همه 

دیدند چه اتفاقــی افتاد. ما با اتفاق دیروز، 50 
سال به عقب برگشتیم. این اتفاقات در فوتبال 
امروز باعث ننگ و آبروریزی است. شبکه های 
خارجــی فوتبال ما را دنبــال می کنند. من تا 
حالا چنین چیزی ندیده بودم.ســرمربی تیم 
پیکان افزود: به نظــرم این اتفاق، قدرت تیم 
ما را نشــان می دهد. دوستانی که از تاکتیک 
اوت دســتی پیکان انتقــاد می کنند، پس چرا 
می ترســند؟ نمی دانید چه باتلاقی کنار زمین 
درست کرده بودند. مجبور شدیم در آن منطقه 
کیسه بیاندازیم تا توی گِل نرویم. تاسف می 
خورم. به عنوان یک ایرانی شــرمنده شــدم. 
فولاد یک باشگاه بزرگ است و زیبنده فوتبال 
ما نبود.تارتار درباره عذرخواهی ســعید آذری 
مدیرعامل باشــگاه فولاد تصریــح کرد: باید 
به آقای آذری تبریک گفت. دیدم که ایشــان 
عذرخواهــی کرد. می دانیم که شــخصیت و 
کلاس کاری آذری آنقدر بالا اســت که خبر 
نداشــته این اتفاقات رخ داده اســت. ایشان 
بزرگــی خودش را با عذرخواهی نشــان داده 
اســت. انتظار داشتیم کســانی که این کار را 

کردند عذرخواهی کنند. به عنوان یک ایرانی 
خیلی از این اتفــاق ناراحتم.وی در خصوص 
اینکه چطور متوجه تغییر اندازه زمین شده بود؟ 
گفت: در هر بازی وقتی وارد استادیوم می شوم، 
با قدم های خودم زمین را اندازه می گیرم. دیروز 
به محض اینکه نصــف زمین را اندازه گرفتم 
دیدم وحشــتناک بزرگ است. دقت کردیم و 
دیدیم نزدیک بــه دو متر از هر طرف عرض 
زمین را بزرگ کردند. این اشکالی نداشت. آن 
باتلاق و کیســه های کنار زمین بد بود که به 
بازیکن ما اجازه پرتاب ندهند.سرمربی پیکان 
اظهار کرد: بلافاصله ســراغ ناظر بازی رفتیم. 
باید از حسین شمس تشکر کنم. به باشگاه ها 
ابلاغ شده است که استاندارد زمین مشخص و 
عرض آن ۶8 متر باشد. زمین دیروز بالای ۷5 
متر بود و گفتیم با این شرایط نمی توانیم بازی 
کنیم.تارتار در خصوص اینکه فولادی ها اعلام 
کرده اند این اقدام را برای بازی های آســیایی 
انجام داده اند، اظهار کرد: این هم یک توجیه 
مضحک و خنده دار است. چطور مقابل تیمی 
که خوب اوت می اندازد این کار را کردید و چرا 

به سازمان لیگ اطلاع ندادید؟ پس آن باتلاق 
و پلاستیک کنار خط چه بود؟ واقعاً اینقدر اوت 
های ما ترسناک است؟ پس چرا از تاکتیکمان 
ایراد می گیرند. قضاوت را می سپاریم به دست 
مردم و کارشناســان. از کمیته اخلاق، کمیته 
انضباطی و ســازمان لیگ انتظار داریم به این 
قضیه ورود کنند. نمی شود هرکسی هر کاری 
دلش بخواهد انجام بدهد. منتظریم ببینیم از 
سوی کمیته اخلاق چه اتفاقی می افتد. فوتبال 
باید جوانمردانه باشــد و نتیجه در زمین رقم 
بخورد.سرمربی پیکان همچنین بدون نام بردن 
از مربی فولاد که در نشست خبری حاضر شده 
بود، به اظهارات او واکنش نشــان داد و گفت: 
بعضی ها در کادر فنــی هیچ بار فنی ندارند و 
فقط چمدان سرمربی را جابجا می کنند. بعضی 
از دوســتان از این کارهــا می کنند و هرچه 
دوســت دارند می گویند. کسی که به نشست 
خبری می آید باید ســواد صحبــت کردن را 
داشــته باشــد. آن فرد باید کلاس کنفرانس 
را داشته باشــد نه اینکه آدم »چیپی« باشد و 
هرچــه از دهانش در می آید بگوید. زبان، باید 

حرمت خیلی ها را حفظ کند. باید صداقت کلام 
داشته باشیم. باید کمیته اخلاق به خاطر نشر 
اکاذیب ورود کند. یک نفر در نشســت خبری 
هرچه می خواهد بگوید؟ کمیته اخلاق بررسی 
کند این شخص درست می گوید یا نه. بررسی 
کند آیا آن فرد شــخصیت ورود به کنفرانس 
خبری را دارد؟ خودمان هم پیگیری می کنیم. 
آن تریبون حرمت دارد که باید حرمتش حفظ 
شــود. اگر کنفرانس ها را کنــار هم بگذارید 
متوجه می شوید چه کسانی چمدان ها را حمل 
می کنند!به گزارش خبرنگار مهر، مهدی تارتار 
در بخش دیگــری از گفتگوی خــود درباره 
تماس بعضی از باشــگاه ها با بازیکنان دیگر 
تیم هــا گفت: برای بچه های ما هم این اتفاق 
افتاده است. این از نظر اخلاقی درست نیست. 
خود مــن با چند مربی دوســتانه برای جذب 
بازیکنانشــان مذاکره داشتم و حتی آنها اجازه 
دادند با بازیکنانشــان صحبت کنم ولی خودم 
این کار را نکردم. بهتر است یا با مربی و یا با 
باشگاه بازیکن مدنظر صحبت کنیم. صحیح 

نیست با خود بازیکن وارد مذاکره شویم.
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فرمانده كل سپاه: امروز به نقطه ای رسیده ايم كه از برجام 
واقعا بی نیاز شده ايم

سرلشکر سلامی گفت: امروز به نقطه ای رسیده ایم که از برجام 
واقعا بی نیاز شــده ایم، فهمیده ایم که بی نیازی از رفع تحریم، 
بر رفع تحریم اولویت دارد و شــما این کار را می کنید.ما با قلب 
هایمــان زندگی می کنیم، قلب هایمــان به هم پیوند دارد و ما 
یک ملت با یک تن واحد هستیم و تا وقتی اینگونه هستیم پیروز 
می شــویم. فرمانده کل ســپاه با بیان اینکه پیروزی سکه رایج 
ملت ایران اســت،  اظهار داشت: دشمنان ما در رویاهای بزرگی 
بودند و همه آنها را فراموش کردند، ذهن هایشــان پاک شــده 
اند و مراقبند از ما شکست های سنگین تر نخورند. ما آموختیم 
دشــمن در چارچوب سلطه عمل می کند، چه وقتی با او سازش 
می کنیم و حتی وقتی در دایره دوستی او هستیم او دشمنی می 

کند و این ذات نظام سلطه و استکبار است.

مدير اجرايی جشنواره فیلم فجر: حمله سايبری باعث 
اختلال در سامانه فروش بلیت شد

سامانه فروش بلیت روز گذشته با اختلالاتی مواجه شد و اعتراض 
مخاطبان را در پی داشت عزت الله علیزاده معاون اجرایی و مدیر 
پشتیبانی فنی جشنواره فیلم فجر درباره اختلالاتی که در فروش 
فیلم ها در ســامانه های فروش روز گذشته پیش آمد، به فارس 
گفت: باید به این مهم توجه کنیم وقتی یک سیســتم قرار است 
به کل کشــور خدمات ارائه دهد کار به مراتب ســخت تر است 
البته که ما در روزهای گذشــته بارها سیســتم سرورها را تست 
کردیم و زیر بار فشــار مضاعف قرار دادیم تــا بتوانیم باگ ها 
و مشــکلات را مرتفع کنیم که البته خود سیستم هیچ مشکلی 
نداشت. اما درگاه های فروش مربوط به بخش خصوصی بودند 
و Done شدند. وی درباره علت اختلال در سامانه فروش کردن 
سیســتم فروش برای دقایقی گفت: در ساعات اولیه مورد حمله 
ســایبری قرار گرفتیم و تدابیر امنیتی فنی را در نظر گرفتیم تا 
مشــکل مرتفع شــد. گزارش هایی که در اختیار داریم مشکل 

مرتفع شد و توانستیم به مخاطب خدمات ارائه دهیم.

نماينده مجلس: خطای عنابستانی بزرگنمايی شد
بهروز محبی نجم آبادی، نماینده ســبزوار در مجلس در پاسخ 
به این ســوال که فکر می کنید جو مجلس نسبت به این طرح 
چگونه باشــد، گفت: افراد در عمل خلاف آنچه را که بیان می 
کننــد انجام می دهند امــا باید این طرح به تصویب برســد و 
دوســتان رای بدهند. من خودم موافق این طرح هستم. نماینده 
مردم ســبزوار در مجلس بیان کرد: عده ای در کشــور هزینه 
درســت کاری را بالا بردند و هرچه شــفاف باشی علیه تو گارد 
می گیرند، فضای رســانه ای تبدیل شده به عده ای شعبان بی 
مخ که از کاه کوه می ســازند. او در پاســخ به این ســوال که 

منظورتان چیست، گفت: آدم هایی هستند که دروغ پردازی می 
کنند حادثه ها را بزرگ نمایی می کنند مانند خطای عنابستانی 
کــه در آن بزرگنمایی صورت گرفت. این نماینده در پاســخ به 
این ســوال که فکر نمی کنید این توهین به فضای رســانه ای 
کشــور، است، اظهار کرد: منظورم با عده ای است که در اجرای 
نجفی واقعیت را وارونه نشــان دادند ولی در ماجرای عنابستانی 

بزرگنمایی کردند.

يامین پور مشاور قالیباف شد
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شــورای اسلامی طی حکمی 
وحید یامین پور را به عنوان مشاور رئیس مجلس و دبیر کارگروه 
تحول فرهنگی منصوب کرد.متن حکم رئیس مجلس شــورای 
اســلامی بدین شرح است:نظر به تعهد دینی و انقلابی و سوابق 
ارزنــده در حوزه های فرهنگی، جنابعالی را به عنوان »مشــاور 
رئیس مجلــس و دبیر کارگــروه تحول فرهنگــی« منصوب 
می نمایم.انتظارمی رود در راســتای تحقق رهنمودهای فرهنگی 
رهبر معظم انقلاب و سیاســت های کلی نظام در حوزه فرهنگ 
و با همکاری و تعامل ســازنده با کمیســیون فرهنگی مجلس 
شورای اسلامی اقدامات موثری در عرصه قانونگذاری و نظارت 
فرهنگی بعمل آورید.گفتنی اســت یامین پور با مدرک دکترای 
حقوق، فعالیت در هیئت علمی دانشــگاه، رئیس پژوهشــکده 
فرهنگ و هنر اســلامی، عضو هیأت امنای دانشــگاه سوره و 
مدیرکل مطالعات فرهنگی مرکز پژوهش های مجلس شــورای 

اسلامی را در کارنامه خود دارد.

سلحشوری: ايرانِ دوران قاجار در حال تکرار است
نماینده ســابق مجلس در توئیتی از وضعیت اقتصادی جامعه در 
شرایط کرونایی به شــدت انتقاد کرد.پروانه سلحشوری نوشت: 
گویی ایــرانِ دوران قاجار در حال تکرار اســت. فقر و قحطی، 
بیماری و مرگ. کرونا و آلودگی هوا جان می  گیرند و مردم برای 
تکه  ای نان در صف های طویل و سر در زباله دان.متخصصان را 

نادیده می گیرند، و متملقان متخصص می شوند.

واعظ آشتیانی: احمدی نژاد تأيید صلاحیت شود هم رأی 
نمی آورد

امیررضا واعظ آشــتیانی درباره امــکان رای آوری احمدی نژاد 
در انتخابــات 1۴00 گفت: حضور آقای احمدی نژاد در انتخابات 
می تواند در ترکیب آراء اثر بگذارد اما اصلا اینگونه نیســت که 
اگر به فرض او تأییدصلاحیت شود، بتواند رأی اکثریت را نصیب 
خود کند.امیرضا واعظ آشــتیانی، فعال سیاسی اصولگرا درباره 
نامزدهای احتمالــی انتخابات گفت: »متأســفانه چه در جبهه 
اصلاحــات و چه در میان اصولگرایان خلأ نامزد انتخابات حس 
می شــود. بدون تعارف های سیاســی باید گفت که تشکل ها و 

احزاب نیم بند سیاسی به سمت کادرسازی نرفته اند و همین عدم 
کادرسازی خلأ بزرگی ایجاد کرده است. ممکن است افرادی در 
میان اصولگرایان وجود داشــته باشند که واقعا هم اهل خدمت 
باشــند اما باید دید که آنها چه قدر اقبال عمومی دارند. وضعیت 
در میان اصلاح طلبان هم مشــابه اســت و آنها هم در انتخاب 
نامزد مســتأصل هستند و متوصل به نام هایی می شوند که فقط 
نام  هستند و هیچ سابقه اجرایی ندارند و حتی بعید است شرایط 
رجل سیاســی برای آنها احراز شود«.او ادامه داد: »اصولگرایان 
هم نباید تصور کنند پیروز مطلق اند و تحت هر شــرایطی رأی 

می آورند. باید ببینند که با چه ظرفیتی می توانند رأی بیاورند«.

پرونده داستان عنابستانی به هیئت نظارت بر رفتار 
نمايندگان می رود؟

»موســی غضنفر آبادی«، ســخنگوی هیئت نظــارت بر رفتار 
نمایندگان، در گفت و گو با خبرنگار برنا در پاســخ به این سوال 
کــه ایا هیئت نظارت بر رفتار نماینــدگان به رفتار جنجالی این 
نماینده اصولگرا ورود می کند؟ گفت: هنوز به این موضوع ورود 
نکرده ایم اگر طرح شــکایتی شود، بررسی می کنیم.او در پاسخ 
به این ســوال که آیا این رفتار عنابستانی نیاز به شکایت دارد، 
گفت: هیئت این موضوع را بررســی می کند اما جزو اولویت ما 

نیست و موضوعات دیگری در دستور داریم.

استیضاح بیخ گوش وزير اقتصاد
نماینده مردم خمینی شــهر در مجلس شــورای اسلامی گفت: 
اســتیضاح وزیر اقتصاد با 100 امضا تقدیم هیئت رئیسه مجلس 
شــده و باید هر چه ســریعتر در دســتور کار قرار گیرد.حجت 
الاســلام محمد تقی نقدعلی در جلســه علنــی امروز مجلس 
شورای اســلامی، تاکید کرد: تقاضای بنده آن است که هیئت 

رئیسه این موضوع را در دستور کار جلسه علنی قرار دهد.

دغدغه انتخاباتی محسن هاشمی
محسن هاشــمی با اشــاره به انتخابات آمریکا تاکید کرد: اگر 
فضــای تکثر و تنوع دیدگاهها و رویکردهــا در انتخابات وجود 
نداشــته باشد، ســردترین انتخابات در تاریخ انقلاب همزمان با 
پرشــورترین انتخابات تاریخ آمریکا، شــکل مــی گیرد.رییس 
شــورای شهر تهران در جلســه علنی دوازدهم بهمن این شورا 
گفت: امروز اگر پس از ۴۲ســال، بخــش قابل توجهی از افکار 
عمومی احســاس می کند که دین و دنیــای جامعه به چالش 
کشیده شده اســت، به معنای آن است که ما در تحقق اهداف 

انقلاب به خوبی عمل نکرده ایم.

نماينده مجلس: رئیسی بالای 70 درصد 
برای انتخابات می آيد

یک نماینده مجلس یازدهم درباره حضور رئیسسی در انتخابات 
پیش رو گفت: بعد از آقای رئیسی پراکندگی آرا را شاهد خواهیم 
بود چون همه مدعی هســتند و روی هیچ کدام آنها در جریانات 
سیاســی اصولگرا و عموم مردم وحدت نظری وجود ندارد. باید 
ببینیم وقتی تکلیف کاندیداتوری رئیســی روشن شد چه اتفاقی 
می افتد. در مجموع معتقدم آقای رئیســی بالای ۷0 درصد می 
آید و نامزد انتخابات ریاست جمهوری می شود.پیروزی انتخابات 
ریاســت جمهوری 1۴00 برای اصولگرایان گرچه ساده به نظر 
می رســد اما آرایش نهایی صحنه هنوز مشــخص نیست.جبار 
کوچکی نژاد درباره ســناریوهای انتخاباتی اصولگرایان گفت: با 
توجه به شــرایط کشور در حوزه اقتصادی، آزمون و خطا آسیب 
جدی به نظام می زند بنابراین معتقدم این دوره از رقابت سیاسی 
مانند زمین کشتی می ماند که باید افراد فنی و خُبره وارد شوند 
تا بتواننــد بخش های مختلف اجتماعی را همراه خود داشــته 

باشند.

نکته ای كه محسن رضايی يادآوری كرد
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام نوشت: فراموش نکنیم که 
سیاســت باید بر محور مردم، برای مردم و با دست مردم باشد.

محســن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در صفحه 
شخصی خود در توئیتر نوشــت: اعتقاد به مردم و نقش آفرینی 
آنها، از مهمترین مبانی تفکر انقلاب و ارزشــمندترین دستاورد 
خون شهداست. متأســفانه برخی به دنبال انحراف از این اصل 
هستند. فراموش نکنیم که سیاســت باید بر محور مردم، برای 

مردم و با دست مردم باشد.

ابطحی: نامزد نیابتی به نفع جريان اصلاحات نیست
عضــو مجمع روحانیون مبارز ابراز عقیده کرد: تجربه دوره آقای 
روحانی برای اصلاح طلبان اثبات کرد که با نامزد نیابتی وارد کار 
انتخابات نشــویم. نامزد نیابتی به نفع جریان اصلاحات نیست.

محمدعلی ابطحی در دومین نشست از سلسله جلسات انتخاباتی 
»جمهور« اتحادیه انجمن های اســلامی دانشــجویان مستقل، 
در برابر این پرســش که بــرای انتخابــات 1۴00 می خواهید 
کسی را معرفی کنید؟ پاســخ داد: در حقیقت الان رقیب جدی 
اصلاح طلبان در این دوره، مشــارکت مردم است و نتیجه اش را 

هم در همین انتخابات مجلس دیدیم. ما الان بیشــتر حرفمان 
این است که واقعا باید نشاطی به جامعه آورد و نشاطش هم این 
خواهد بود که همه جامعه خودشان را در سرنوشت خود شریک 
بدانند.وی ادامه داد: برداشــت من این است که جریان مقابل ما 
چنین باوری ندارد، یعنی معتقدند هرچه حضور کمتر باشــد بهتر 
اســت. آن ها رقابتشان با حضور است و ما با عدم حضور، اما در 

مورد مصداق، هنوز وارد بحث نشده ایم.

نقوی حسینی: احمدی نژاد با اختلاف زياد نفر اول انتخابات 
می شود

یک چهره سیاســی اصولگرا گفت: سعید جلیلی مدعی نامزدی 
نیســت، اما می گوید اگر اصولگرایان سر من به اجماع برسند به 
انتخابات وارد خواهم شد؛ ولی اگر اجماع نباشد او قصد ورود به 
انتخابــات ندارد.البته احمدی نژاد هم اگر نامزد شــود و از فیلتر 
شورای نگهبان عبور کند، با اختلاف زیاد نسبت به همه نامزدها 

رای اول را کسب خواهد کرد.

توئیت های مهاجرانی جنجال به پا كرد
عطــاالله مهاجرانی وزیر ارشــاد در دوره اصلاحات با انتشــار دو 
توئیت جنجالی درمورد اصلاح طلبــان و مرحوم بورقانی معاون 
مطبوعاتی وقت ارشاد باعث واکنش های فراوانی در شبکه های 
اجتماعی شــده است.مهاجرانی نوشــت: »به نظرم اندک اندک 
جمع مستان می رسند! و شاهد موج سوم اصلاح طلبان رادیکال 
هســتیم: موج اول: مطبوعات رادیکال بود که فرمان هدایت آن 
در وزارت ارشــاد نبود، مرحوم احمد بورقانی هم با من هماهنگ 
نبــود، به همین دلیل وقتی اختیار وزیر را که در اعطای مجوز به 
ایشــان داده بودم، پس گرفتم، استعفاء داد.«او در توئیت دیگری 
اضافه کــرد: »موج اول اصلاح طلبان رادیــکال با طرح اصلاح 
قانون مطبوعات در مجلس به اوج خود رسید. من با طرح مخالف 
بودم می دانستم به سرانجام نمی رسد. نرسید. موج دوم: تخریب 
عمیق و گسترده آیت الله هاشمی رفسنجانی بود. گفتند هاشمی 
مرده سیاسی ست. موج سوم: تخریب سپاه و طرح دولت نظامی 
اســت. حکایت همچنان...«طرح اصلاح قانون مطبوعات در آغاز 
به کار مجلس ششم مطرح شد و به موضوعی بحث برانگیز بدل 
شد. نمایندگان اصلاح طلب مجلس ششم به دنبال اصلاح قانونی 
برآمدند که سه ماه پیش از آن در مجلس پنجم تصویب شده بود. 
اصولگرایان به نقد و مقابله جدی با آن پرداختند. در میان اصلاح 

طلبان نیز برخی معتقد بودند که این طرح به نتیجه نمی رسد.
منبع تابناک

ابطحی: نامزد نیابتی به نفع جریان اصلاحات نیست/ نماینده مجلس: رئیسی بالای ۷۰ درصد 
برای انتخابات می آید/ نقوی حسینی: احمدی نژاد با اختلاف زیاد نفر اول انتخابات می شود

شرايط ويژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  
برای پیک موتوری ها،باربری ها 

و شرکت های خدماتی

0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 
0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی


